
www.varazd in .h r

Verglec
Komunalni list Grada Varaždina l i pan j  2022 .

PROLJETNO ULJEPŠAVANJE Ulice i zelene površine dobivaju oku ugodniju dimenziju

Vraća se stari  
sjaj Varaždinu
Podvožnjak 
Wissertova – Supilova

Wissertova  
će biti “žila 
kucavica” grada

LJETO U VARAŽDINU 
2. lipnja – 14. kolovoza 

Šareni mozaik  
od stotinu  
izvrsnih sadržaja

Dok se 2021. iz gradskog proračuna izdvojilo 9,3 milijuna za uređenje zelenih površina, ove 
je godine planirano 10,5 milijuna, dakle milijun više, napominje gradonačelnik Bosilj
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Svoj specifični urbani identitet Varaždin 
pokazuje ljepotom stare barokne arhitekture 
i svojim hortikulturnim uređenjem. Šareni-
lom boja i mirisa gradske ulice i zelene povr-
šine dobivaju novu, oku i drugim osjetilima 
ugodniju dimenziju.  Stoga je ovog proljeća 
uvedeno nekoliko noviteta na javnim površi-
nama, osobito u centru Varaždina.

– Ukrasne tegle s biljem vraćene su u Ur-
šulinsku ulicu nakon prezimljavanja, a novost 
je deset novih tegla u Gajevoj. 23 drvene po-
sude, popularno zvane “mobilni drvored”, 
kompletno su obnovljene i osvježene novim 
nasadom. Svoje novo ruho dobivaju i niske 
drvene žardinjere u centru, koje imaju funkci-
ju sprečavanja prolaza vozila. Ispred knjižnice 
idu nove tegle s biljem koje će ukrasiti i ovaj 
dio centra – najavljuje je Jelena Sekelj, direk-
torica Parkova.

Na cvjetne gredice i rotore zaposleni-
ci Parkova sade sezonske ljetnice, na novo 
se dizajnira i povećava centralna gredica 
u Habdelićevoj, mijenja se dizajn gredice 
ispred zgrade vodotornja. 

– U gradsku jezgru postavljeno je i 150 
cvjetnih košara u koje je posađeno balkonsko 
cvijeće; pelargonije, sulfrinije, ukrasni batat, 
plektrantus, verbena, bidens. Svo posađeno 
cvijeće su novi varijeteti; u novim oblicima i 
bojama. Cijena održavanja visećih košara ove 
je godine smanjena na način da se noćni rad 
zalijevanja cvijeća ukida i uvodi se ranojutar-
nje zalijevanje do 9 sati – ukazala je Sekelj, 
napomenuvši da se uz zalijevanje, košarice 
redovno prihranjuju gnojivima za balkonsko 
bilje i tekućim željezom.

Košnja se odvija prema Programu.
– Zbog vlage i visokih temperatura, koje 

pogoduju intenzivnom rastu trave, aktivno-
sti na košnji trave su pojačane. Radno vri-

UREĐENJE Ulice i zelene površine dobivaju oku i drugim osjetilima ugodniju dimenziju

Novo cvijeće i mobilijari  
na ulicama i trgovima
Cijena košara prije je iznosila 630 kn (bez PDV), a od ove godine 540 kn jer su smanjeni 
troškovi noćnog zalijevanja pa će se košare zalijevati dva noćna sata, a ostalo rano ujutro

Vrtiću 20 stabala
Zasađena stabla u dvorištu Dječjeg 

vrtića Varaždin – objekt Donji Kućan. U 
dvorištu vrtića posađeno je dvadeset 
stabala, koja će djeci boravak u vrtiću 
učiniti ugodnijim, osobito tijekom ljetnih 
mjeseci.

jeme Parkova je od 6 sati pa je moguće da 
će zaposlenici Parkova već u ranim jutarnjim 
satima ili subotom kositi sa strojevima i u va-
šoj blizini. Svjesni smo da su strojevi bučni i 
da to ponekad i smeta, ali u želji za što ured-
nijim gradskim zelenim površinama, gdje 
kose oko 1.000.000 m2 travnjaka, molimo za 
razumijevanje – veli Sekelj, dodavši da se uz 
košnju u gradu kose i prigradska naselja, a 
započela je i košnja korovišta, koja se kose 
dva puta godišnje.

Cilj je, kako naglašava gradonačelnik, da 
naši sugrađani, kada prolaze centrom uži-
vaju u njegovoj uređenosti, ali i da turisti i 
gosti odlaze s pozitivnim dojmovima te da 
im doživljaj šetnje gradom bude jedinstven 
i ugodan.

– Posebno veseli da smo pronašli način 
da ove godine trošak bude 150 kuna manji 
po svakoj od košarica koje su Parkovi po-
stavili tradicionalno po gradu. Uštedjeli smo 
novce građana, a koliko sam vidio, košari-
ce su bogatije i ljepše nego prošlih godi-
na. Uređujemo naš grad, pazimo na novac 
građana, a Parkovi se zaista trude – navodi 
gradonačelnik Bosilj, iznoseći nadu da će i 
sve ostale aktivnosti Parkova biti na zavidnoj 
razini, a građani zadovoljni.
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BRIGA ZA NAJMLAĐE Nova igrala na dječjim igralištima u svim četvrtima i naseljima

Nova igrala za sreću  
i sigurnost mališana
Dok se 2021. godine iz gradskog proračuna izdvojilo 9,3 milijuna za uređenje zelenih 
površina, ove je godine planirano 10,5 milijuna, dakle, milijun više,  napominje gradonačelnik

Umjesto dotrajalih, nova igrala stižu na 
dječjim igralištima u varaždinskim četvrtima. 
Ove godine na prvih pet, a prvo dječje igrali-
šte koje je obnovljeno je ono u Brezju, točnije 
na kraju Plitvičke ulice, koje je dobilo novo 
kombinirano igralo s penjalicama, toboga-
nom i četiri ljuljačke, manji dječji tobogan, 
klackalicu na jednoj opruzi za dvoje djece, dr-
vene penjalice s elementima užeta i drvenom 
klackalicom za četiri osobe.

– Briga o našim najmlađima i njihovoj bu-
dućnosti je jedan od prioriteta ove gradske 
uprave. Osigurati im adekvatne prostore za 
igru i sigurnost igrala na tim prostorima nam 
je važan prioritet. Parkovi su obavili pregled 
svih 51 igrališta u gradu Varaždinu, naprav-

ljena je procjena koja igrala treba zamijeniti 
i sad se krenulo s tim radovima. Uz to, svi 
gradski dječji vrtići imaju igrališta na kojima 
se također zamjenjuju dotrajala igrala, ali i 
postavljaju gumene podloge – ukazao je gra-
donačelnik Neven Bosilj prilikom obilaska ra-
dova na igralištu na kraju Plitvičke.

A nakon što u završili radove u Brezju, 
kako je najavila direktorica Jelena Sekelj, 
radnici Parkova sele se na dječje igralište u 
Kućanu gdje se postavlja kombinirano igralo 
s penjalicom i toboganom s dvije ljuljačke i 
drvena klackalica za četiri osobe. U slijedećih 
mjesec dana Parkovi će zamijeniti dotrajala 
igrala i na lokacijama R. Boškovića, Hraščica i 
Dravska park šuma.

Parkovi će iz gradskog proračuna dobiti 
milijuna kuna više nego lani.

 – Posebna služba u Parkovima skrbi za 
dječja igrališta i redovno obiđe svako pro-
sječno jednom mjesečno. Utvrđeni nedosta-
ci otklanjaju se u najbržem mogućem roku, 
ovisno o rokovima dobave rezervnih dijelo-
va. U pravovremenom detektiranju nedosta-
taka Parkovima su od pomoći i sami građani 
svojim dojavama. Naime, nemoguće je sva-
ki dan biti na svakom igralištu, a osim redov-
nog habanja, česti su primjeri i vandalizma, 
posebice nakon vikenda kada Parkovi imaju 
više posla na igralištima – upozorila je Se-
kelj, napomenuvši da se igrala odabiru u su-
radnji s urbanistima te mjesnim odborima.

Ruđera 
Boškovića Hrašćica

Dravska 
Park šuma

Omladinska 
ulica – Kućan Široke ledine
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Uspio sam da to uđe u 
projekt Razvojni sporazum 
Sjever pa bi svi trebali biti 
sretni i zadovoljni da ćemo 
imati financiranje rješenja 
Kućanske rampe, ukazuje 
gradonačelnik Bosilj

Jedan od većih urbanističkih i posebice 
prometnih problema u Varaždinu, koji se go-
dinama pokušava riješiti, bolje je poveziva-
nje istočnog dijela grada s ostatkom. Naime, 
kao i još neke gradove, željeznička pruga 
dijeli i Varaždin na dva dijela, koji su među-
sobno povezeni samo jednim podvožnja-
kom te cestovnim prijelazom preko pruge 
gdje je tzv. kućanska rampa. Kod potonje 
se stvaraju zastoji, što posebice dolazi do 
izražaja zadnjih godina jer se zbog izgradnje 
POS i drugih stanova širi četvrt u Ul. Vilka 
Novaka.

Da bi žitelji tog rastućeg, istočnog kvarta 
Varaždina, brže dolazili u ostali dio grada, 
kao i obrnuto, dugo godina razmišljalo se 
kako napraviti podvožnjak ispod tzv. kućan-
ske rampe. Međutim, takav prijedlog, koji je 
bio izradio ured Božidara Solde, nije dobio 
zeleno svjetlo povjerenstva od sedmero ar-
hitekata, prometnih i ostalih stručnjaka jer, 

KONAČNO Podvožnjak Wissertova – Supilova rješenje je za problem tzv. kućanske rampe, koje odobravaju stručnjaci te je sukladno GUP-u

Wissertova će biti “žila kucavica” grada

uz ostalo, otvara pitanje na koji način bi do 
svojih domova oni kojima bi postojeći pri-
laz onemogućio rotor za koji se predlaže da 
bude neposredno do podvožnjaka.

– Meni bi bilo najdraže da se je to moglo 
izvesti, ali kad je to neizvedivo, prišlo se ne-
čemu drugome – naglasio je gradonačelnik 

Neven Bosilj, odgovarajući na pitanje grad-
skog vijećnika Ivana Čehoka tijekom sjedni-
ce Gradskog vijeća.

Novo prometno rješenje, koje se predla-
že i na njemu već radi, podvožnjak  je Wis-
sertova – Supilova, koji bi prolazio ispod 
zemljišta na kojem je pruga i drugi objekti 

Varaždin će dobiti jedan potpuno novi, 
urbani kvart, realizacijom projekta  „Varteks 
kvart – urbana regeneracija“, kojeg je Vlada 
RH proglasila strateškim investicijskim pro-
jektom. Radi se o preobrazbi vrijednog pro-
stora u centru Varaždina, kompleksa podu-
zeća Varteks, čiji je  početak sve bliži. O tome 
svjedoče (pred)ugovori s investitorima na 
tom, poprilično zapuštenom području zatvo-
renom za građane, koji će se transformirati 
u urbanističku cjelinu gospodarske, javne i 
mješovite namjene. 

Nakon ugovora koji je Varteks potpisao s 
trgovačkim lancem Spar o kupoprodaji dije-

la neaktivne imovine, točnije 47.250 m2 gra-
đevinskog zemljišta na kojem bi se trebao 
izgraditi trgovački centar, Varteks je sklopio i 
predugovor o prodaji zemljišta veličine 16,5 
tisuće kvadrata Kauflandu. Da bi se olakšao 
pristup budućim investicijama, izgradit će se 
dva rotora u Zagrebačkoj, sjeverni kod baze-
na, a južni kod pomoćnih igrališta. 

Upravo radi uređenja međusobnih od-
nosa za potrebe izgradnje južnog toka na 
spoju Zagrebačke ulice i Varteksove ulice, 
potpisani su u Gradskoj vijećnici Grada Va-
raždina ugovori i sporazum između Grada 
Varaždina, Kauflanda Hrvatska k.d. Zagreb i 

Ugovori s prvim investitorima – početak realizacije projekta „Varteks kvart – urbana regeneracija“

Varaždin će dobiti potpuno novi urbani kvart

Bosilj: Bez obzira na to što su prvi 
investitori trgovački lanci, to omogućuje 
tvrtki Varteks da preživi, a Varaždinu novi 
kvart, poput mnogih europskih gradova 
koji su imali ovakve stare komplekse
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KONAČNO Podvožnjak Wissertova – Supilova rješenje je za problem tzv. kućanske rampe, koje odobravaju stručnjaci te je sukladno GUP-u

Wissertova će biti “žila kucavica” grada

Hrvatskih željeznica, dok bi postojeći prije-
laz mogli koristiti samo pješaci i biciklisti. 

- Wissertova će biti žila kucavica, koja će 
povezati istočni dio grada s centrom. U Su-
pilovoj ulici ulazi se od strane sadašnje Ku-
ćanske rampe, a iz podvožnjaka se izlazi na 
stranu željezničkog kolodvora, gdje će biti 
dva rotora. To je GUP-om dozvoljeno i to 
je provjereno. Osim toga, uspio sam da to 
uđe u projekt Razvojni sporazum Sjever pa 
bi svi trebali biti sretni i zadovoljni zato što 
ćemo imati financiranje rješenja Kućanske 
rampe, ukazuje gradonačelnik Bosilj govo-
reći o projektu Izgradnja spoja ulice Adolfa 
Wisserta i Frana Supila s podvožnjakom is-
pod željezničke pruge Zagreb-Varaždin.

Nakon izrade idejnog rješenja od strane 
stručne skupine, ići će se u nabavu idejnih 
projekta, a onda i glavnog projekta, uz isho-
đenje nužnih dokumenata.

– Vjerujem da ćemo to sve uspjeti riješiti 
EU novcima ili novcima iz omotnice u roku 
od dvije tri godine – naglašava varaždinski 
gradonačelnik.

Uspio sam da to uđe u projekt 
Razvojni sporazum Sjever pa bi 

svi trebali biti sretni i zadovoljni 
zato što ćemo imati financiranje 

rješenja Kućanske rampe

Ugovori s prvim investitorima – početak realizacije projekta „Varteks kvart – urbana regeneracija“

Varaždin će dobiti potpuno novi urbani kvart
Varteksa d.d. Varaždin te Nogometnog kluba 
Varaždin. 

Naime, ovaj kružni tok na Zagrebačkoj 
ulici bit će investicija, koju će u potpunosti 
pokriti Kaufland, koji će s 1,3 milijuna kuna 
obeštetiti NK Varaždin jer će zadirati u pro-
stor pomoćnog igrališta.

 – Bez obzira na to što su prvi investitori 
trgovački lanci, to omogućuje tvrtki Varteks 
da preživi, a Varaždinu novi kvart, poput 
mnogih europskih gradova koji su imali 
ovakve stare komplekse. Varteks – urbana 
regeneracija u budućnosti će biti funkcional-
na, urbana i moderna cjelina, sa stanovima, 

vrtićem i sličnim – rekao je gradonačelnik 
Neven Bosilj nakon potpisivanja ugovora. 
Gradonačelnik je ukazao da u središnjem 
dijelu kompleksa, gdje je planiran park od 
desetak tisuća kvadrata, postoji nekoliko vri-
jednih objekata industrijske arhitekture oko 
kojih je Grad u pregovorima s Varteksom 
kako bih ih dobio za javnu namjenu, kao što 
je koncertna dvorana.

- Ovdje će ostati neke građevine kao us-
pomena na nekadašnji Varteks, ali s puno 
novih sadržaja – rekao je gradonačelnik te 
ukazao da na natječaj Bauhaus na koji se 
može aplicirati ovakav projekt.  

Smanjen prirez 
U Varaždinu je prirez na dohodak sma-

njen s 10 posto na 7,5 posto, što ima po-
zitivni učinak u odnosu na dohodak od 
nesamostalnog rada i dohodak od samo-
stalne djelatnosti, ali ujedno je i poticajna 
mjera za gospodarstvo na gradskom po-
dručju. Visina poreza na potrošnju sma-
njena je s 3 posto na 2 posto.

I za ugostitelje
Poduzetnički fond Grada Varaždina 

2021. prvi je put obuhvatio i ugostitelje. 
Na ovaj javni poziv mogli  su se po prvi 
put javiti i varaždinski ugostitelji, koji su 
na taj način dobili dodani poticaj za poslo-
vanje  s obzirom na poteškoće u protekle 
dvije godine.

Stanovi liječnicima
Općoj bolnici Varaždin uručene su od-

luke o dodjeli još dva stana liječnicima koji 
su s Gradom Varaždinom sklopili ugovor 
o najmu stana s mogućnošću kupnje.

Solarna mapa  
Grad Varaždin je u suradnji s Regio-

nalnom energetskom agencijom Sjever 
izradio web platformu s mapom solarnog 
potencijala grada Varaždina.

Novi parking
U Varaždinu je uveden novi sustav na-

plate parkinga. Ima tri zone parkiranja, a 
u 3. zoni parkiranje se radnim danom na-
plaćuje od 8 do 15 sati, subotom naplata 
samo do 13 sati.

Nastavak POS-a
Gradonačelnik dr. sc. Neven Bosilj 

uručio je ključeve vlasnicima četiri nova 
stana u POS-naselju Rajčul u Ulici Vjeko-
slava Cerovečkog u Hraščici.

UKRATKO
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TRANSPARENTNO

Sve o balama  
javno dostupno

Na internetskoj stranici Grada Varaždi-
na objavljeni su svi dokumenti po kojima 
se može pratiti što aktualna uprava radi 
na rješavanju tog dugogodišnjeg proble-
ma. Uz Elaborat o zaštiti okoliša i Sanacij-
ski program, svi zainteresirani građani, iz-
među ostalog, mogu vidjeti građevinsku 
dozvolu izdanu za glavni projekt te zamo-
lbu za sufinanciranje projekta Fondu za 
zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost.

– Uklanjanje 96.000 tona baliranog 
otpada iz Brezja u vrhu je prioriteta ove 
gradske uprave – ističu u Gradu gdje je 
u tijeku priprema Dokumentacije za javnu 
nabavu radi izbora najpovoljnijeg ponudi-
telja za uklanjanje bala i sanaciju lokacije.

Među dokumentima je i Zamolba pre-
ma Fondu od kojeg se traži sufinancira-
nje 40% ukupne procijenjene vrijednosti 
projekta koji iznosi 189,93 milijuna kuna. 
Sukladno Sanacijskom programu, izra-
đen je i Glavni projekt za zahvat sanacije 
zatvorenog odlagališta “Brezje” za koji je 
21. travnja 2022. izdana građevinska do-
zvola, koja se također može pregledati na 
webu, zajedno s potvrdom o pravomoć-
nosti rješenja.

Sukladno Rješenju, izrađen je Sana-
cijski program lokacije “Brezje” na koje 
je Ministarstvo gospodarstva i održivog 
razvoja dalo suglasnost 10. ožujka 2022. 
godine. U zaključku Sanacijskog progra-
ma stoji da je “važno kvalitetno, pažljivo 
i u što skorije vrijeme provesti program 
sanacije tla i uređenje lokacije ‘Brezje’ na-
kon odvoza baliranog otpada do lokacije 
ovlaštene osobe za gospodarenje tom vr-
stom otpada”.

Sanacijski program propisuje i mjere 
kako bi se, nakon odvoza bala, osiguralo 
stanje okoliša kakvo je bilo prije nastanka 
štete tj. osiguralo poboljšanje postojećeg 
stanja onečišćenog okoliša. Izrađen je i 
Elaborat zaštite okoliša na koji se Mini-
starstvo očitovalo te izdanim Rješenjem 
propisalo potrebne mjere zaštite okoliša i 
program praćenja stanja okoliša.

U FOKUSU Konačno potpisana nagodba 

Započelo rješavanje 
najvećeg problema
Ovom nagodbom, kako je naglasio gradonačelnik Bosilj, 
Gradu Varaždinu skinut je “mač od 140 milijuna kuna” 
koji mu je visio iznad glave i “sad se možemo okrenuti 
budućnosti i razvoju grada”.

Što ovaj sporazum donosi Varaždinu?
• Grad Varaždin dobiva zemljišta potrebna za spajanje Jalkovca na jugozapadnu obilaznicu, 

čime će kamionski promet iz Poljane i Jalkovca biti trajno preusmjeren.
• Stvoreni su preduvjeti za izgradnju podvožnjaka Wissertova – Supilova čime će se u 

gradsko područje integrirati čitav kvart iza Kućanske rampe.
• Varkom izlazi iz spora oko MBO-a, čime je omogućeno da ova gradska tvrtka posluje 

sukladno Zakonu o vodama. Varkom dobiva i povrat avansa uplaćenog još 2008. go-
dine tadašnjem T7 Visu.

• Sporazum otvara mogućnost JUGS-u nastavak POS-a čime će se dobiti zemljišta 
na kojima će se graditi zgrada za mlade, vrtić ili škola, ako će se kvart u Ulici Vilka 
Novaka razvijati sadašnjim tempom.
Najvažnije je da su nagodbom stečeni nužni preduvjeti za rješavanje bala i da je dobi-

vena građevinska dozvola za taj zahvat, što do sada niti jednoj gradskoj upravi nije pošlo 
za rukom.

Grad Varaždin zaslužuje pogled u budućnost bez bala koje ga opterećuju punih osa-
mnaest godina, a rješavanjem nagomilanih problema otvaraju se perspektive razvoja 
kakav zaslužuju sve Varaždinke i Varaždinci!

Potpisivanjem Ugovora o nagodbi izme-
đu Grada Varaždina, Varkoma i Javne usta-
nove “Gradski stanovi” s T&H Investom i 
drugim povezanim tvrtkama raskinuto je 
osam ugovora, podugovora i aneksa koji 
su potpisani, bez da su se za njih osigurala 
sredstva u gradskom proračunu te zbog ko-
jih se još vode kazneni postupci protiv biv-
šeg gradonačelnika.

Kako je istaknuo varaždinski gradonačel-
nik dr. sc. Neven Bosilj, time je ujedno okon-

čano osam sporova vođenih na Trgovačkim 
sudovima u Varaždinu, Zagrebu i Bjelovaru, 
a za koje je Grad Varaždin dosad platio uku-
pno 12 milijuna kuna troškova odvjedničkih 
usluga.  

– Budući da je Gradu prijetilo oko 140 mi-
lijuna kuna troška, pristupilo se pregovori-
ma s isključivim ciljem rješavanja najvećeg 
problema: bala, koje predstavljaju i najveću 
prepreku daljnjem razvoju Grada – ističe 
gradonačelnik.
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U BREZJU

Tri nova investitora
U Gradu Varaždinu potpisani su ugo-

vori s tri nova investitora u Gospodarskoj 
zoni Brezje. To su tvrtke SMART d.o.o., 
IBO METAL d.o.o. i LG CLOUD j.d.o.o. U 
Gospodarskoj zoni trenutačno je deset 
investitora, a gradonačelnik dr.sc. Neven 
Bosilj istaknuo je da će Grad učiniti sve da 
Gospodarska zona ojača i zaživi.

S tvrtkom MEPRO potpisan je ugovor o iz-
gradnji i opremanju sortirnice te je početkom 
godine tvrtka uvedena u posao koji se odvija 
na lokaciji Motičnjak. Radovi su u punom jeku, 
a rok za izvođenje radova u sklopu projekta Iz-
gradnje i opremanje postrojenja za odvojeno 
prikupljanje otpadnog papira, kartona, metala, 
plastike i drugih materijala – sortirnica je devet 
mjeseci tj. razdoblje provedbe projekta je do 
kraja listopada ove godine.

Osim izvođača radova, na projektu su 
angažirane i tvrtke Aedificion d.o.o. (za us-
luge stručnog nadzora i zaštite na radu u fazi 
izvođenja radova), Arhia d.o.o. (projektant-
ski nadzor), BOLD d.o.o. (kao vanjski voditelj 
projekta) i Razvojna agencija Sjever - DAN 
koja je angažirana za upravljanje projektom.

Ukupna vrijednost projekta iznosi 50,5 
milijuna kuna, od čega prihvatljivi troškovi 
projekta iznose 35,75 mil. kuna te se 85% 
prihvatljivih troškova sufinancira bespovrat-

nim sredstvima Kohezijskog fonda EU. U po-
strojenju će se odvojeno prikupljeni otpadni 
papir, staklo, plastika, metal, tekstil i ostali 
materijali pripremati za ponovnu uporabu 
i recikliranje, a kapacitet postrojenja iznosit 
će do 7.000 tona otpada godišnje u jednoj 
smjeni.

– To će doprinijeti unapređenju sustava 
gospodarenja otpadom kroz povećanje sto-
pe oporabe i recikliranja odvojeno prikuplje-
nog otpada te smanjenju količina otpada koji 
se odlaže na odlagalište na području Grada 
Varaždina i 19 jedinica lokalne samouprave 
u Varaždinskoj županiji koje će zajednički ko-
ristiti sortirnicu, a to su gradovi Ivanec i Le-
poglava te općine Bednja, Beretinec, Cestica, 
Donja Voća, Jalžabet, Klenovnik, Mali Buko-
vec, Maruševec, Petrijanec, Sračinec, Sveti 
Đurđ, Sveti Ilija, Trnovec Bartolovečki, Veliki 
Bukovec, Vidovec, Vinica i Visoko – ističu u 
Gradu Varaždinu.

Prve nadzorne kamere postavljene su u 
Sajmišnoj ulici i na Bombelessovoj cesti, na 
svakoj lokaciji po dvije. Pritom su odabra-
ne lokacije na kojima je već ranije utvrđeno 
učestalo ilegalno odbacivanje otpada od 
strane neodgovornih pojedinaca. Postavlje-
ni uređaji fotografski bilježe svako približa-
vanje lokacijama. Uređaji su propisno obilje-
ženi tablama s upozorenjima da je to mjesto 
pod videonadzorom.

Snimke su odmah dostupne Komunalnom 
redarstvu Varaždina. Istaknute su i table o za-
brani odbacivanja otpada te broj dežurnog 
redarstva 099/4200-200 na koji građani mogu 

dojaviti ukoliko primjete ilegalno odbacivanje 
otpada.

Postavljanje kamera predlagali su sami 
građani te se kamerama želi preventivno 
djelovati na građane, a neodgovorne po-
jedince spriječiti da bacaju otpad na nepri-
kladna mjesta. U Varaždinu postoji organizi-
rano reciklažno dvorište u kojem se primaju 
razne vrste otpada koji se potom zbrinjava 
na odgovarajući način. U sklopu agende 
„Živim zeleno“ Grad Varaždin će i nadalje 
poduzimati odlučne akcije sprječavanja 
onečišćenja okoliša te stvaranja divljih de-
ponija smeća.

SORTIRNICA Za papir, karton, metal, plastiku... 

Radovi u punom jeku!
Gradonačelnik je potpisao ugovore o izgradnji i opremanju te 
nadzoru radova na izgradnji sortirnice na lokaciji Motičnjak

NADZORNE KAMERE U Sajmišnoj i na Bombelessovoj cesti

Kamerama protiv divljih deponija

Postavljene su prve četiri nadzorne kamere

Švicarska ulaganja
 – Dosad je u Varaždinu realizirano 

niz ulaganja, a nastavit će se i dalje –
rekao je generalni konzul Slobodan 
Mikac, koji je, prilikom posjeta varaž-
dinske delegacije Zürichu, gradonačel-
nika  Nevena Bosilja upoznao s vlasni-
kom tvrtke Teximp, koji bi želio CNC 
trening centar otvoriti u Varaždinu. 

– Dolazak novih investitora u Brezje 
pridonosi punjenju gradskog proračuna 
čime se osiguravaju sredstva za dodatni 
razvoj gospodarske zone i nova radna 
mjesta te pridonosi stvaranju dodatne 
vrijednosti, posebice dovođenjem pro-
izvodnih djelatnosti kao što je metalo-
prerađivačka industrija. Za daljnje širenje 
zone nužno je ukloniti bale, na čemu Grad 
intenzivno radi, a u postupku je i uređiva-
nje servisne ceste – zaključio je gradona-
čelnik.
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- Zadovoljstvo mi je što će re-
alizacijom ovog velikog projekta 
svako varaždinsko domaćinstvo 
imati mogućnost priključka na 
kanalizacijsku mrežu. Na taj 
način štitimo naše podzemne 
vode i osiguravamo budućnost 
našoj djeci. Usto, budući da 
se pročistač nalazi blizu našeg 
“varaždinskog mora”, jezera 
Motičnjak, novi pročistač će za-
mijeniti onaj stari koji nam širi 
neprijatne mirise, što će dati 
novi zamah razvoju varaždin-
skog turizma, sporta i rekreacije 
na Aquacityju – istaknuo je gra-
donačelnik Neven Bosilj na sve-

ke Parkovi već od veljače čiste 
parkovne, travnate površine, a u 
sklopu akcije koncentrirali su se 
na centar grada – okoliš Starog 
grada i Šetalište Vatroslava Ja-
gića – uređujući drveće i cvjetne 
gredice. Tvrtka Čistoća zadužena 
je da grad bude čist i lijep, brine 
i o dječjim igralištima, a kreće i 
izrada katastra košarica te izmje-
na svih dotrajalih košarica. Turi-
stička zajednica grada Varaždina 
u akciju se uključila preseljenjem 

instalacije Ptičice u Habdelićevu 
ulicu, na putu prema novom trgu 
koji bi ove godine trebao biti go-
tov. Na Dan planeta Zemlje, 22. 
travnja, građani su se uključili u 
zajedničku akciju čišćenja Drav-
ske šume. 

– Popravit ćemo i počistiti 
grad, ali dati i neke nove sadr-
žaje, za što je u rebalansu prora-
čuna predviđeno više od milijun 
kuna – rekao je tom prilikom gra-
donačelnik Neven Bosilj, dok je 

njegov zamjenik Miroslav Mar-
ković naglasio da Varaždin više 
neće biti zapušten.

- Većina naših sugrađana dijeli 
naše mišljenje da je proteklih go-
dina grad bio zapušten, to ćemo 
promijeniti. Ove godine u planu 
je obnova Habdelićevog trga koji 
čeka već sedam godina, krećemo 
s asfaltiranjem novih ulica, po-
pravcima, i sve naše komunalne 
tvrtke koordinirane su i uključene 
u proces - rekao je Marković.

ŽIVIMO ZELENO Zajednička akcija gradskih tvrtki i građana

Veliko proljetno pospremanje grada
Habdelićev trg pred 
obnovom na koju se čeka   
sedam godina

KRUNA AGLOMERACIJE Potpisan ugovor o rekonstrukciji i dogradnji varaždinskog pročistača

Zaštita voda i novi zamah razvoju turizma
Novi pročistač će 
zamijeniti onaj koji širi 
neprijatne mirise, što će 
dati novi zamah turizmu, 
sportu i rekreaciji na 
Aquacityju, istaknuo je 
gradonačelnik Bosilj

čanom potpisivanju Ugovora o 
rekonstrukciji i dogradnji ure-
đaja za pročišćavanje otpadnih 
voda (UPOV) Varaždin.

Ugovor su 14. travnja pot-
pisali direktor Varkoma Bruno 

Ister i Robert Gotić, predsjednik 
uprave tvrtke GK Grupa koja će 
izvoditi radove. Riječ je o ugo-
voru koji je dio projekta “Sustav 
odvodnje i pročišćavanja otpad-
nih voda aglomeracije Varaž-

din” ukupne vrijednosti 855,8 
milijuna kuna s PDV-om, pri 
čemu iznos financijske potpore 
Europske unije iznosi 488,7 mi-
lijuna kuna. Uređaj za pročišća-
vanje otpadnih voda dio je ve-

Grad Varaždin u suradnji s 
gradskim komunalnim poduze-
ćima ovog je proljeća prvi put u 
sklopu svoje agende “Živimo ze-
leno” pokrenuo akciju koja će se 
odsad provoditi svake godine, 
kako bi se građanima i svim po-
sjetiteljima omogućilo uživanje 
u javnim, zelenim površinama 
te građane potaknulo da brinu 
o čistoći i ljepoti grada u kojem 
žive. Veliko proljetno posprema-
nje grada trajalo je od 21. ožujka 
do 22. travnja. Komunalna tvrt-
ka Varkom uredila je Kapucinski 
trg i osposobila klupice na trgu. 
Varkom je postavio i dodatna po-
jila za male životinje na nekoliko 
lokacija. Djelatnici gradske tvrt-
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SUFINANCIRANJE IZ FZOEU

Varaždin postaje zeleni grad
Stižu energetski učinkovita vozila za komunalno 
redarstvo i sustav praćenja jačine buke i kvalitete zraka

Gradonačelnik dr. sc. Neven Bosilj i zamjenik gradonačelnika Mi-
roslav Marković 27. travnja održali su radni sastanak s direkto-
rom Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost Sinišom 
Kukićem. Gradonačelnik i direktor Fonda potpisali su tri ugovora 
u ukupnom iznosu od 1.202.390,50 kn - sredstava iz Fonda. Riječ 
je o ugovorima za projekt Implementacija sustava za praćenje ja-
čine buke i kvalitete zraka u Gradu Varaždinu, projekt Uvođenje 
pametnog prometnog rješenja za inteligentno upravljanje javnim 
parkirnim površinama Grada Varaždina te za osiguranje dodatnih 
sredstava za realizaciju projekta “Izgradnja i opremanje sortirnice 
Motičnjak”.

- Naša agenda je da želimo postati zeleni grad, a da bismo to posta-
li moramo kvalitetno surađivati s Fondom za zaštitu okoliša. Idućih 
mjeseci imat ćemo još potpisivanja raznih ugovora s Fondom. Na 
sastanku smo saznali da ćemo vrlo vjerojatno dobiti i ugovore za 
sanaciju divljih odlagališta u Varaždinu. Gradska vijećnica sljedeće 
godine slavi 500 godina, za nju smo također aplicirali i očekujemo 
sufinanciranje od Fonda u iznosu od 2 milijuna kuna. Do kraja godi-
ne imat ćemo još na desetke prijava koje Grad Varaždin priprema i 
spremni smo, a sada smo dobili konkretne informacije kada će se 
raspisivati pojedini natječaji, što nam je izuzetno dragocjena infor-
macija – rekao je gradonačelnik Bosilj.
Gradonačelnik je direktoru Fonda ovom prilikom predao i Zahtjev 
za sufinanciranje sanacije odlagališta u Brezju.
- To je jedan od krucijalnih projekata za koji očekujemo da bi nam 
Fond mogao dati načelnu suglasnost kako bismo mogli provesti 
javnu nabavu, a  prije potpisivanja ugovora morat ćemo dobiti 
suglasnost i od Upravnog vijeća Fonda i od Vlade Republike Hr-
vatske, jer radi se o vrlo velikom iznosu. S obzirom na to da sad 
imamo i elaborat i projekt i pravomoćnu građevinsku dozvolu za 
sanaciju lokacije Brezje, vjerujem da ćemo sve to uspjeti pripre-
miti ove godine - zaključio je gradonačelnik.
Najavio je da će se u Varaždinu postaviti dvije nove stanice za 
mjerenje kvalitete zraka, jedna stanica za mjerenje buke te display 
koji će se nalaziti u blizini centra grada na kojem će građani moći 
pratiti podatke o kvaliteti zraka i buci.

Novi pročistač III. stupnja 
pročišćavanja omogućit 
će priključenje za novih 
40.000 korisnika te čak 

95-postotnu priključenost 
stanovništva na 

kanalizacijski sustav

KRUNA AGLOMERACIJE Potpisan ugovor o rekonstrukciji i dogradnji varaždinskog pročistača

Zaštita voda i novi zamah razvoju turizma
like Aglomeracije Varaždin koja 
obuhvaća izgradnju sustava 
odvodnje otpadnih voda za po-
dručje grada Varaždina i 10 op-
ćina: Cestica, Vinica, Petrijanec, 
Sračinec, Maruševec, Vidovec, 
Beretinec, Sveti Ilija, Gornji Kne-
ginec i Trnovec Bartolovečki. 
Radovi na aglomeraciji na svim 
trasama izgradnje cjevovoda 
su u završnoj fazi, a kruna aglo-
meracije je dogradnja i rekon-
strukcija postojećeg uređaja za 
pročišćavanje otpadnih voda na 
Motičnjaku. Novi pročistač III. 
stupnja pročišćavanja omogućit 
će priključenje za novih 40.000 
korisnika te čak 95-postotnu 
priključenost stanovništva na 
kanalizacijski sustav.

Ukupna vrijednost Ugovora o 
dogradnji i rekonstrukciji UPOV-
a Varaždin iznosi 209.898.850 
kn bez PDV-a, a očekivano tra-
janje ugovora je 19 mjeseci, od 
čega se na projektiranje izved-
benih projekata i izgradnju od-
nosi 15 mjeseci, 3 mjeseca na 

Grad nabavlja električne aute 
Uz sufinanciranje Fonda, Grad Varaždin kreće i u nabavku četiri 
energetski učinkovita vozila koja će koristiti gradsko komunalno 
redarstvo, a za što je ugovor već potpisan u veljači ove godi-
ne. Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost sudjeluje u 
40% opravdanih troškova kupoprodajne cijene vozila. Ukupna 
vrijednost nabave je 800 tisuća kuna za sva četiri automobila.

pokusni rad te mjesec dana za 
izdavanje potvrde o dobrom 
izvršenju ugovora i izvješća o 
završetku. Očekivani datum za-
vršetka radova je kraj 2023. go-
dine. Posebnost novog uređaja 
jest kogeneracijska jedinica koju 
uređaj prije nije imao, a koja pro-
izvodi električnu energiju. Time 
će grad Varaždin dobiti suvre-
meni uređaj za pročišćavanje 
otpadnih voda s autonomijom 
u smislu potrebne energije. Pro-
jekt sufinancira Europska unija 
iz Kohezijskog fonda.

GRAD KOJI MISLI I ŽIVI ZELENO

Varaždinu Green prix 2022.
Povodom Svjetskog dana zaštite okoliša, 5. lipnja - koji se ove 

godine slavi na poseban način, i to konferencijom u Stockholmu, 50 
godina nakon prve konferencije o zaštiti okoliša - dodijeljene su Na-
cionalne nagrade za okoliš 2022. - Green Prix. Uručio ih je ministar 
gospodarstva i održivog razvoja Davor Filipović.  Nagrada u katego-
riji lokalne i regionalne samouprave kao pokretači zelenih promjena 
pripala je Gradu Varaždinu za projekt „Mapa solarnog potencijala“, 
koji je osmislila i provodi Regionalna energetska agencija Sjever. 

– Ova vrijedna nagrada je dokaz da, iako svega godinu dana 
upravljamo Gradom, idemo u dobrom smjeru - mislimo i živimo 
zeleno. Tranzicija prema drugačijim modelima rada na zaštiti okoli-
ša, drugačijim modelima upravljanja gradom nije jednostavna i ne 
može se dogoditi preko noći. Nastavit ćemo s pozitivnim promjena-
ma kako bi naš grad bio zeleniji i efikasniji zbog svih naših građana, 
a naročito zbog budućnosti naše djece – rekao je prilikom preuzima-
nja nagrade gradonačelnik dr. sc. Neven Bosilj. 
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Aerodrom - početak 
lijepe priče

Parkovi su ishodili da je Aerodrom Va-
raždin, koji je bio zatvoren početkom proš-
le godine, krajem listopada ponovno dobio 
Odobrenje za uporabu aerodroma. 

Za dobivanje odobrenja, uz  nove aero-
dromske karte i elaborate, Hrvatska agenci-
ja za civilno zrakoplovstvo (CCAA) navela je 
niz radova koje je bilo potrebno napraviti, 
od kojih je sanacija operativnih površina 
bila ključna. Tako je sanirano 11 kilometara 
oštećenja na uzletno sletnoj stazi, a asfalt 

je položen na stajanci i rulnici, odnosno na 
više od 3.500 kvadratnih metara prostora 
ispred hangara i upravne zgrade.  

Gradonačelnik Neven Bosilj tom je prili-
kom iznio uvjerenje da je to „početak jedne 
lijepe priče“, dok je sljedeći korak njegovo 
osposobljavanje za noćno slijetanje i po-
lijetanje, za što postoji interes gospodar-
stvenika, koji su spremni i investirati.  

SUSRET Jelena Sekelj, direktorica Parkova, jednog od vodećih u djelatnosti uređenja i održavanja krajolika u Hrvatskoj

Želimo biti dio lokomotive  
koja će Varaždin vući naprijed
Posebno mi je važno razvijati dijalog s građanima i drugim ključnim dionicima kako bi, svjesni njihovih interesa, svoje usluge 
još više približili njihovim potrebama, naglašava direktorica Parkova

- Parkovi su osnovani kao komunalno 
poduzeće prije 70 godina i od tada su, do-
dajući komunalnim uslugama proizvodnu 
i trgovačku djelatnost te usluge na tržištu, 
izrasli u jednog od vodećih poduzeća u 
djelatnosti uređenja i održavanja krajolika 
u Hrvatskoj. Predvodimo promjene i pri-
mjer smo mnogima, naglašava Jelena Se-
kelj, direktorica Parkova Varaždin, koja je i 
ranije radila u tom poduzeću koje danas i 
vodi. 

 Oko 40% prihoda, kako posebno na-
glašava, Parkovi  ostvaraju iz tržišnih dje-
latnosti, a iskustvo s tržišta i korištenje 
mehanizama kojima se služi tržišni sektor 
omogućio im je da razviju procese i kvali-
tete koja druga komunalna poduzeća, jed-
nostavno, nemaju. 

– Parkovi, dakle, obavljaju komunalne i 
gospodarske djelatnosti. Komunalne dje-
latnosti su održavanje groblja i obavljanje 
usluga ukopa; uređenje i održavanje ze-
lenih površina. Gospodarske djelatnosti 
su proizvodnja ukrasnog bilja i cvijeća; 
prodaja ukrasnog bilja, cvijeća, cvjetnih 
aranžmana i pratećeg asortimana; izvođe-
nje usluga hortikulturnog uređenja; klesar-
stvo; pogrebnička djelatnost; ugostitelj-
stvo – ukazuje Sekelj, napominjući da od 
prošle godine upravljaju i aerodromom.

Trude se, kako dodaje osiguravati kvali-
tetne komunalne usluge, poštujući načela 
komunalnog gospodarstva, štiteći okoliš i 
javni interes te vodeći brigu o zadovoljstvu 
zaposlenika i poslovnih partnera. 

– U tržišnim djelatnostima težimo biti 
pouzdan partner koji svojim klijentima pru-
ža konkurentnu uslugu i proizvod. Moja vi-
zija je da Parkovi postanu referentno ime 
u hortikulturi i poduzeće zadovoljnih za-
poslenika koje pruža izvrsnu uslugu, stva-
ra pozitivne društvene promjene i nove 
vrijednosti. Poslovnu strategiju oblikovali 
smo prema ciljevima održivog razvoja i 
prema načelima odgovornog poslovanja. 
Mi, kao javno komunalno poduzeće, ima-
mo važnu ulogu u stvaranju ekonomskih, 

Oko 40% prihoda Parkovi  
ostvaraju iz tržišnih djelatnosti 
pa su razvijili procese i kvalitete 

koja druga komunalna poduzeća, 
jednostavno, nemaju
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Nova upravna zgrada
Ni nakon 70 godina poslovanja sve 

službe Parkova nisu objedinjene na jed-
nom mjestu i nemaju primjerene prosto-
re. Sredinom 2009. godine veći dio radni-
ka Parkova uselio je u novu gospodarsku 
zgradu u Hallerovoj aleji, uz crkvu Dobrog 
pastira. Tu su tehničke službe, računo-
vodstvo, servis, skladište te garderobe 
i prostori za radnike. Na staroj lokaciji u 
Hallerovoj aleji 8 ostala je uprava, po-
grebna služba, uprava groblja i cvjećarni-
ca. Prvotna ideja u vrijeme izgradnje nove 
zgrade bila je da će ona dobiti aneks. 

-Iako je ponekad teško rastati se od vi-
šegodišnje tradicije, moramo gledati una-
prijed, u budućnost. Parkovi trebaju rasti 
i trebamo primjerene radne prostore na 
jednom mjestu da bismo bili još kvalitet-
niji i fleksibilniji te kako bismo imali mo-
gućnosti koje dosad nismo imali. Treba-
mo našim korisnicima omogućiti da sva 
svoja pitanja riješe na jednom, primjere-
nijem mjestu. Zbog toga nam je u tijeku 
izrada projekta nove zgrade uz postojeću 
gospodarsku, uključujući i skladišne i ga-
ražne prostore, najavljuje Sekelj.

SUSRET Jelena Sekelj, direktorica Parkova, jednog od vodećih u djelatnosti uređenja i održavanja krajolika u Hrvatskoj

Želimo biti dio lokomotive  
koja će Varaždin vući naprijed
Posebno mi je važno razvijati dijalog s građanima i drugim ključnim dionicima kako bi, svjesni njihovih interesa, svoje usluge 
još više približili njihovim potrebama, naglašava direktorica Parkova

okolišnih i socijalnih učinaka za Grad i gra-
đane. Moja pažnja kao direktora će tako biti 
usmjerena i na pitanja održivosti odnosno 
na dugoročne interese i rizike te šire druš-
tvene interese, interese zaposlenika i inte-
rese ostalih relevantnih dionika. Posebno 
mi je važno razvijati dijalog s građanima i 
drugim ključnim dionicima kako bi, svje-
sni njihovih interesa, svoje usluge još više 
približili njihovim potrebama. Ono što me 
posebno veseli je da radimo na budućno-
sti Parkova i daljnjem razvoju grada i dati 
ćemo sve od sebe da budemo dio lokomo-
tive koja će grad usmjeriti prema naprijed 
– naglašava Jelena Sekelj, direktorica Par-
kova.

Dvije velike obljetnice
Zadržavanje konkurentnosti i pružanje 

kvalitetne usluge građanima zahtjeva stal-
na ulaganja u znanje, ljude, radne prostore 
i tehnologiju i takva ulaganja obilježit će 
godine pred Parkovima. 

– Gradsko groblje u Varaždinu, pozna-
to još i kao varaždinsko groblje, stoljećima 
je dom mnogobrojnih poznatih i manje 
poznatih Varaždinaca. Prvi spisi o groblju 
u Varaždinu datiraju još iz 1773. godine, 
kada je evidentiran podatak o prvom uko-
pu. Upravo tu obljetnicu, dakle 250 godina 

od osnivanja varaždinskog groblja, obilje-
žit ćemo slijedeće godine. A ove godine 
slavimo 70 godina postojanja te smo tim 
povodom započeli s izradom monografije 
Parkova. Parkove čine ljudi. Naši djelatnici, 
naši umirovljenici, suradnici, građani. Že-
ljeli bi na jednom mjestu sistematizirati po-
stojeće znanje o Parkovima dostupno kroz 
razne materijale, ali prvenstveno istražiti 
sve ono što nigdje nije zapisano, a nalazi 
se u sjećanjima naših sadašnjih i bivših ko-
lega – ukazuje Sekelj.

Uređuje se Gradsko groblje u Varaždinu 

Groblju vraćaju sjaj
Nakon godina zapuštenosti, Varaždinsko groblje 
- spomenik parkovne arhitekture, uređuje se da bi  
spremno dočekalo 250. obljetnicu, koja se obilježava 
sljedeće godine

- Hermanu Halleru dugujemo što je po-
četkom 20. stoljeća od ovog groblja napra-
vio zapravo najveći varaždinski park, poznat 
i izvan naših granica. Moj prvi zahtjev Upra-
vi bio je da se groblju mora vratiti sjaj kako 
bi ponovno bilo na ponos svim građanima 
- rekao je gradonačelnik Neven Bosilj prili-
kom obilsaka radova na uređenju staza. 

Groblje je posebno po tome što su zim-
zeleni nasadi oblikovani u zidove, arkade, 
paravane i ograde te su stavljeni u kontrast 
s alejama i stazama koje su posute bijelim 
kamenom. Aleja i staza na varaždinskom 
groblju je oko 30.765 m na starom i oko 
3.700 m na novom dijelu groblja. 

– Imamo 146.000 m2 nasada tuja. Tuje 
su se unazad 10 godina pokazale posebno  
osjetljive. Zbog pada razine podzemnih 
voda i klimatskih promjena dolazi do su-
šenja tuja koje se zamjenjuju jer ovo nije 
obično groblje, ovo je spomenik kulture i 
parkovne arhitekture, ovo je jedno od naj-
ljepših groblja u Europi i najposjećenija 
turistička točka u gradu – ukazuje Sekelj, 
napominjući da su pripremili projekt “Za-
štita Gradskog groblja u Varaždinu – spo-
menika parkovne arhitekture”, kojeg šalju  
u FZO u nadi da će pomoći financirati 
prvu fazu – izradu katastra i zdravstvenog 
pregleda stabala i tuja na groblju.
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LJETO U VARAŽDINU Od 2. lipnja do 14. kolovoza više od 150 sadržaja: Od Biergartena i Fly overa pa do bendova i The Queen Symphonyja

Šareni mozaik od stotinu izvrsnih sadržaja
Ljeto u Varaždinu nije 
samo godišnje doba, ono 
je bogati, šareni mozaik 
kulturnih, umjetničkih 
i zabavnih programa 
i sadržaja koji večeri, 
a posebice vikende u 
Varaždinu čine sjajnim 
mjestom za izlet i druženje

vikend-šušur sve više i više nadopunjavaju 
posjetitelji iz cijele Hrvatske, ali i regije pa je  
logično da smo vikend programe osmislili i 
kreirali i s njima u vidu – kako bi još bolje 
upoznali Varaždin, zabavili se, u Varaždin se 
poželjeli vratiti i o Varaždinu pričali svojim 
prijateljima.

Subota u Varaždinu je novi, svojevrsni 
brend koji obuhvaća programe i događanja 
koja su osmišljena i organizirana upravo kako 
bi vikendi bili još sadržajniji i zanimljiviji. Uz 
popularnu glazbu na balkonima palače Ser-
mage i Županijske palače te glazbenu kam-
pericu na Korzu u prijepodnevnim i večer-
njim satima, „subota“ obuhvaća i besplatna 
tematska vođenja Društva turističkih vodiča 
i pratitelja grada Varaždina koji će u razdo-
blju od 4.6. do 6.8. svake subote, s polaskom 
ispred Gradske vijećnice u 10 sati, organizira-
ti tematske ture za sve koji žele saznati razne 
zanimljivosti i legende o Varaždinu. 

Subota je poznata i po smjeni straže po-
pularnih varaždinskih Purgara, koja kreće od 
11 sati a završava u podne, pucnjem iz topa 
ispred Starog grada, a subotnja novost bit 
će prezentacije i radionice tradicijskih obrta 
na Trgu tradicijskih obrta, koje će se održa-
vati sve do 13.8. Novost su i iznimni mini 
koncerti  Višeslava Jaklina koji će na orgu-
ljama raskošne varaždinske katedrale svirati 
popularne glazbene teme i to 18. i 25.6.; 9.7. 

te 6.i 13.8. Za sve zainteresirane, navedeni 
su programi besplatni. 

IZDVAJAMO
Biergarten 5, od 3. do 12.6. Najljepši, 

najveći i najpopularniji varaždinski park 
ponovno je ugostio raskošni desetodnevni 
festival posvećen hedonističkom uživanju u 
iznimnim pivama, finim zalogajima, odličnoj 
glazbi i druženju u hladovini velikih krošnji. 

The Queen Simphony, 18.6., Korzo Dio 
duge i plodonosne suradnje pobratimljenih 
gradova Varaždina i njemačkog Ravensbur-
ga je jednako plodonosna suradnja njihovih 
uglednih i starih glazbenih škola. Novi pro-
jekt pod imenom „The Queen Symphony“ 
nastavak je stvaranja „mega“ koncertnih 
spektakala mladih glazbenika, a nakon što 
su dvije škole prije nekoliko godina izvele 
„The Genesis Suite“ britanskog skladatelja 
Tolge Kashifa, ove će godine izvesti „The 
Queen Syphony“ istog autora. Riječ je o 
suvremenom skladatelju koji se poigrava 
interpretacijom melodija i djela velikih rock 
bendova, a s obzirom da je ovogodišnje 
djelo posvećeno jednoj od najvećih ikada, 
grupi „Queen“, Varaždin zasigurno očekuje 
koncert za pamćenje. 

Od oldtimera do Nevere Automobili 
oduvijek zaokupljaju veliku pažnju javnosti, 
bilo kao čuda tehnike, statusni simboli, bilo 

U VARAŽDINU  
LJETO POČELO 2. LIPNJA

„Ljeto u Varaždinu“ počelo je 2. lipnja i 
traje sve do 14. kolovoza kada će Varaždin, 
samo na kratko, predahnuti u iščekivanju i 
pripremama  Špancirfesta. Ukupno će se u 
tih, nešto više od dva mjeseca, održati više 
od 150 programa na više od 10 lokacija, iz-
među ostaloga, Trgu kralja Tomislava, Trgu 
Miljenka Stančića, Franjevačkom trgu, Ka-
pucinskom trgu, Šetalištu V. Jagića, Kaza-
lišnom trgu, Starom gradu, Trgu tradicijskih 
obrta, u varaždinskoj katedrali te prostorima 
Pečetri (P4), odnosno Centra za mlade i ne-
zavisnu kulturu.

Na tim će se lokacijama održati cijeli niz 
raznovrsnih koncerta (od bluesa, popa, roc-
ka i jazza), nastupa DJ-a, projekcija filmova, 
izložbi, te gastro i sportskih događanja. Ovo-
godišnje „Ljeto u Varaždinu“ pritom nema 
neki posebni lajtmotiv. Motiv će biti raskoš 
izbora u kojem će, doslovno, svatko moći 
naći nešto po svom ukusu.

NOVOSTI
No, kao i svake godine, „Ljeto“ će donijeti 

nekoliko novosti. Prije svega, od ove godine 
uvodi se posebni program za mame i bebe 
nazvan „runMAMArun“, a posebni događaj 
bit će ponovna međunarodna suradnja glaz-
benih škola iz Varaždina i partnerskog grada 
Ravensburga te veliki koncert „The Queen 
Symphony“.

Iako je „ljeto“ osmišljeno da praktički 
svaki dan toplog godišnjeg doba učini do-
gađajem, njegovo veličanstvo „vikend“ ipak 
zauzima posebnu važnost. Varaždin je po-
pularno i uspješno turističko odredište, a 
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Šareni mozaik od stotinu izvrsnih sadržaja

zbog svojeg dizajna ili oduševljenja snagom 
koju stvaraju složeni strojevi u kombinaciji s 
odvažnošću ljudskog duha. Varaždin i „me-
hanička“ baština usko su povezani pa nije 
čudo što automobilistička događanja uvijek 
privlače veliku pažnju. Ni ovo ljeto neće biti 
iznimka jer nas čekaju:

Oldtimer rally (5.6.) - Oldtimer klub Za-
greb Nakon zanimljive vožnje starodobnim 
automobilima i motociklima od Zagreba do 
Varaždina, ova će povijesna karavana stići u 
povijesnu jezgru Varaždina i biti dostupna 
za razgledavanje i divljenje na Kapucinskom 
trgu.  Rally će se održati po 36. puta, ali u 
2022. ima posebnu simboliku – 110. obljet-
nicu prve automobilske utrke od Zagreba do 
Varaždina i natrag.  

Fly over, sportska luksuzna vozila i Ri-
mac Nevera – (10. i 11.6.) Drugi vikend u 
lipnju rezerviran je za moderna čuda teh-
nologije dizajna. Puna dva dana Varaždin će 
biti domaćin luksuznim sportskim vozilima, 
uključujući i već kultnu Rimčevu Neveru, a 
moći ćete ih razgledati u petak, 10.6. na Ka-
pucinskom trgu. U subotu 11.6. organizirat 
će se povorka kroz grad rutom: Kapucinski 
trg, ul. Ankice Opolski, Draškovićeva, Uršu-
linska, Ivana Padovca, Stančićev, Bakačeva, 
Gajeva, Korzo, Pavlinska, Stepinčeva, Prera-
dovićeva, Kukuljevićeva, koja će završiti na 
varaždinskom aerodromu gdje će uz utrke 

ubrzanja i padobrance poznati akrobatski 
pilot Peter Podlunšek preletjeti iznad Rimac 
Nevere.

Pink Wing, (17.6.) – jedinstvena kara-
vana superluksuznih automobila Koncept 
projekta Pink Wing i ideja kojom se orga-
nizatori vode je da sudionike jedinstvene 
karavane u neobaveznom vikend druženju 
povedu na neobično putovanje i lokacije. Na 
posebnim i neuobičajenim lokacijama uživa 
se u gastronomskim delicijama svakog pod-
neblja uz autohtonu kuhinju te se kroz dru-
ženje sudionika stvaraju poslovni kontakti i 
prilike. Tijekom zajedničkog putovanja, uz 
promociju turističkih destinacija i zaštićenih 
UNESCO-ovih spomenika, sudionici mogu 
uživati u najbolje organiziranom putovanju i 
provodu ikad zabilježenom na ovim prosto-
rima. Ova jedinstvena karavana u Varaždin 
stiže 17. lipnja. 

Kliker festival, (11.-19.6.), Vrum umjet-
nička organizacija Uz izvedbene programe, 
u sklopu festivala održavaju se i radionice za 
djecu i roditelje, rezidencije za mlade umjet-
nike i edukacije namijenjene stručnjacima za 
odgoj i obrazovanje od ove godine na 3 lo-
kacije: HNK Varaždin, P4, GMV. 

Festival varaždinskih dvorišta (25. i 
26.6.) Sjajni Festival varaždinskih dvorišta 
zauzet će pažnju cijelog posljednjeg vikenda 
u lipnju i u desetak  dvorišta donijeti raznolik 

umjetnički i kulturni program koji skrivene 
kutke povijesne jezgre širom otvara javno-
sti. Radionice, gastro doživljaji, izložbe, dru-
ženja s autorima, putopisi, dječji corneri, 
glazba i još mnogo toga, haustore i dvorišta 
Varaždina pretvaraju u pozornice, restorane 
i galerije koje treba doživjeti. 

runMAMArun  (2.7.) runMAMArun je pro-
gram koji objedinjuje druženje majki s bebi-
cama do 12 mjeseci u kolicima ili nosiljkama 
uz lagane vježbice i edukativni karakter. Smi-
sao ovog događanja je poticanje mladih obi-
telji i majki da se povežu, udruže i podupiru. 
Program će biti održan u Šetalištu V.Jagića. 

 COFA – Contemporary Folklor Adven-
ture (10. - 15.07.) Prvi varaždinski nacionalni 
festival kulturne baštine, ove će godine po 
prvi puta u povijesti Varaždina i varaždinske 
županije ugostiti najbolje nacionalne folklor-
ne grupe s pet različitih kontinenta. Kroz  
mnogobrojne folklorne nastupe, stručne i 
edukativne sadržaje uz gostujuće domaće i 
međunarodne stručnjake iz područja kultur-
ne baštine, obrazovanja i kulture,  zanimljive 
radionice za djecu, izložbe i  nastupe drugih 
umjetnika i izvođača koji (re)interpretiraju 
tradicijsku umjetnost i kulturu upoznat ćemo 
se s temeljima naše tradicijske kulture te se 
isto tako upoznati s bogatom, zanimljivom i 
atraktivnom baštinom gostujućih folklornih 
skupina. 

Kerekesh teatar u dvorištu Županij-
ske palače / KVART I HLADOVEENA u P4 
/ LJETNO KINO Popularni Kerekesh teatar 
cijelo ljeto će od predivnog dvorišta Župa-
nijske palače stvarati kazališni kutak prepun 
smijeha i zabave. 

U dvorištu Centra za mlade i nezavisnu 
kulturu P4 opet će se organizirati uspješni 
projekt KVART i Hladoweena namijenjeni 
mlađoj, cool populaciji s raznovrsnim sa-
držajima koji će nuditi zabavu, kreativnost i 
druženje.

Kino Gaj i ove godine organizira Ljetno 
kino na otvorenom i to na novim lokacijama: 
atrij Starog grada, Kazališni trg i prostor kod 
caffe bara Picabia. 

Glazba na Stančiću / Ples na Kapucin-
skom Na Trgu Miljenka Stančića petkom i 
subotom održavat će se glazbeni programi 
koji će poslužiti kao sjajan soundtrack za 
druženje i zabavu na tom popularnom „par-
ty“ mjestu u Varaždinu. Obožavatelji plesnih 
ritmova moći će pak prošetati do Kapucin-
skog trga gdje će moći razgibati noge, boko-
ve i plesne cipele, u sklopu latino večeri pod 
zvijezdama. 
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JEDINSTVENO Grad Varaždin osigurao 300.000 kuna za zapošljavanje psihologa u svim varaždinskim osnovnim školama 

Preuzeli smo teret, kad već država neće
- Ponosan sam što je Grad 
Varaždin prvi u Hrvatskoj 
krenuo s provođenjem ove 
inicijative. Na ovaj način 
pomoći ćemo našoj djeci 
da se lakše nose sa svojim 
problemima – rekao je Bosilj  

Sve varaždinske osnovne škole imat će 
psihologe! Grad Varaždin je rebalansom 
proračuna osigurao 300.000 kuna za zapo-
šljavanje psihologa, pa su tako psiholozi već 
započeli s radom na pola radnog vremena u 
III., V. i VII. osnovnoj školi te Centru za odgoj 
i obrazovanje Tomislav Špoljar, dok će u VI. 
OŠ Varaždin psiholog biti zaposlen na puno 
radno vrijeme. 

– Ponosan sam što je Grad Varaždin prvi 
u Hrvatskoj krenuo s provođenjem ove ini-

Učitelji i učiteljice koje rade u produže-
nom boravku zaposlit će se na neodređeno 
i više tijekom ljeta neće morati prekidati rad-
ni odnos. Gradsko vijeće Grada Varaždina 
prihvatilo je Prijedlog odluke o organizaciji 
i provedbi programa produženog boravka u 
osnovnim školama kojima je osnivač Grad 
Varaždin. 

– Izuzetno sam ponosan na ovaj projekt 
jer svake godine, sa završetkom školske go-
dine, prestajao im je ugovor na određeno, 

a ponovno ih se zatim zapošljava početkom 
rujna. I tako su godinama radili i drago mi je 
što sada konačno ispravljamo tu nepravdu. 
S druge strane, oni će se također potruditi 
da organiziraju neke aktivnosti za djecu tije-
kom ljetnih mjeseci – rekao je gradonačel-
nik Bosilj.

Ovu odluku podržavaju i ravnatelji varaž-
dinskih osnovnih škola. 

– Naše učiteljice neizostavni su dio kolek-
tiva i zato podržavamo njihovo zapošljavanje 

PROJEKT 

Pomoćnici u nastavi 
u vrtićima
U rujnu prošle godine gradonačelnik Neven 
Bosilj s ravnateljicama dječjih vrtića privat-
nih osnivača potpisao je Sporazum o provo-
đenju programa pomoćnika djeci s teškoća-
ma u razvoju. Grad Varaždin sedmu godinu 
za redom financira rad pomoćnika djeci s 
teškoćama u razvoju u Dječjem vrtiću „Va-
raždin“ te u dječjim vrtićima privatnih osni-
vača. Za ovu pedagošku godinu omogućen 
je rad za 18 pomoćnika u Dječjem vrtiću 
Varaždin i vrtićima privatnih osnivača Dječji 
svijet, Bajka i Panda. Za provođenje progra-
ma od 1. rujna 2021. do 31. kolovoza 2022. 
potrebno je 900.000  kuna. Cilj provođenja 
ovog programa je osigurati potporne aktiv-
nosti djeci s teškoćama u razvoju u savlada-
vanju dnevnih obrazovnih i osobnih zadaća 
prilikom boravka u dječjim vrtićima u svrhu 
poboljšanja njihovih razvojnih postignuća i 
uključivanja u zajednicu općenito.

PONOS II 

Pomoć učenicima  
s teškoćama
U varaždinskim osnovnim školama, Cen-
tru za odgoj i obrazovanje Tomislav Špo-
ljar i Katoličkoj osnovnoj školi Sveta Uršu-
la provodi se projekt PONOS II. Nastavak 
je to višegodišnjeg uspješnog rada na osi-
guravanju pomoći učenicima s teškoćama 
u razvoju, čime se pridonosi inkluzivnom 
obrazovanju i razvoju njihovih individual-
nih sposobnosti, osobnosti te stjecanju 
znanja, vještina i iskustava potrebnih za 
svakodnevni život i socijalnu integraciju. 
U sklopu projekta osigurana su sredstva 
za rad 60 pomoćnika u nastavi i stručnih 
komunikacijskih posrednika koji pružaju 
pomoć za ukupno 70 učenika s teškoćama 
u razvoju. Vrijednost projekta PONOS II 
iznosi više od 2,7 milijuna kuna, od čega 
je 85% sredstava osigurano iz Europskog 
socijalnog fonda, u sklopu Operativnog 
programa „Učinkoviti ljudski potencijali 
2014. – 2020.“, a preostalih 15% sredstava 
osigurano je iz proračuna Grada Varaždi-
na. 

PRODUŽENI BORAVAK Ispravljena dugogodišnja nepravda u osnovnim školama Grada Varaždina

Učiteljice iz produženog – na neodređeno!

cijative i zahvaljujem se našem Odboru za 
mlade i gradskom vijećniku Lovri Lukaveč-
kom koji su nas potaknuli da uvidimo pro-
bleme i brinemo za mentalno zdravlje naših 
mladih sugrađana. U svim varaždinskim 

Osigurano preko 10 milijuna kuna 
Grad Varaždin ulaže u obrazovanje i predškošlski odgoj. Uz sufinanciranje prehrane 

učenika u školama, za što je u proračunu predviđeno milijun kuna, Grad je osigurao 
3.471.000 kuna u proračunu za zapošljavanje učiteljica u produženom boravku na neo-
dređeno vrijeme. Osigurani su i novci za higijenske uloške u osnovnim školama kojima je 
Grad Varaždin osnivač, dok je za stipendiranje učenika i studenata osigurano 3,3 milijuna 
kuna. Također, za projekt uvođenja Građanskog odgoja i obrazovanja u škole osigurano 
je 40.000 kuna. Grad vodi brigu i o najmlađima, pa je tako u proračunu osigurao 112.500 
kuna za projekt zdrave prehrane u vrtićima, za sufinaciranje smještaaj djece u vrtićima osi-
gurano je 1,8 miljuna kuna, a vodi računa i o uređenju Dječjeg vrtića Varaždin. Uz uređenje 
dvorišta i okoliša vrtića, Grad Varaždin je izdvojio 400.000 kuna za rekonstrukciju dječjih 
sanitarnih čvorova u Kozarčevoj, a kupljena je i perilica rublja za 70.000 kuna.
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Veće naknade  
za novorođenčad 
Grad Varaždin je u proračunu za 2022. 
godinu osigurao sredstva za povećanje 
naknade za novorođenčad. Tako će djeca 
rođena od 1. siječnja 2022. godine, umje-
sto 2.000 kuna, dobivati čak 5.000  kuna.

Higijenski  
ulošci za učenice
U proračunu Grada Varaždina osigura-
na su sredstva za financiranje higijenskih 
uložaka učenicama slabijeg imovinskog 
statusa u varaždinskim osnovnim škola-
ma. Varaždin je prvi grad u Hrvatskoj koji 
iz proračuna financira higijenske uloške, a 
za to je osigurano 40.000 kuna. 

Veće stipendije! 
Ove godine Grad Varaždin osigurao je 
ukupno 553 stipendije za koje je u prora-
čunu osigurano oko 2,65 milijuna kuna. 
Od tog broja 51 stipendija namijenjena 
je studentima prve godine za deficitarna 
zanimanja. Deficitarnim stipendistima 
ujedno je povećan iznos stipendije, pa će 
tako stipendisti mjesečno primati od 300 
do 450 kuna ukoliko studiraju u Varaždi-
nu i Čakovcu, odnosno 600 do 750 kuna 
ukoliko studiraju u ostalim gradovima. To 
je prvo povećanje izdvajanja za stipendije 
unatrag desetak godina. 

Nastavlja se projekt 
SPAS V 
Grad Varaždin petu godinu provodi „Škol-
Ska PrehranA za Sve“ – SPAS V. U ovom 
projektnom ciklusu Grad Varaždin je iz 
Fonda europske pomoći za najpotrebitije 
u okviru Operativnog programa za hranu 
i/ili osnovnu materijalnu pomoć za razdo-
blje 2014.-2020. osigurao najveći iznos 
od kada se aplicira, 966.918,23 kuna. Pro-
jektom je obuhvaćeno 779 učenika.

Podrška Sveučilištu 
Sjever i FOI-u
– Grad Varaždin podupire rad Sveučilišta 
Sjever financijskim sredstvima iz proraču-
na, što je zasigurno dokaz da vrednujemo 
njihov rad – rekao je gradonačelnik Bosilj 
na otvorenju Tjedna karijera na Sveučili-
štu Sjever, tijkom kojeg se vidjelo da se 
tvrtke bore za kvalificirane radnike, koje 
su spremne i više platiti. A samo za obno-
vu fasade vile Oršić, u kojoj će biti dio FOI-
a, Grad Varaždin izdvojio je 600.000 kn. 

JEDINSTVENO Grad Varaždin osigurao 300.000 kuna za zapošljavanje psihologa u svim varaždinskim osnovnim školama 

Preuzeli smo teret, kad već država neće

U odgojno-obrazovnom sustavu, 
zbog sve većih izazova kojima su 
izloženi učenici te pojedinačnih 
poteškoća u učenju ili u razvoju, 

psiholozi su u školi neophodni

UKRATKO

PRODUŽENI BORAVAK Ispravljena dugogodišnja nepravda u osnovnim školama Grada Varaždina

Učiteljice iz produženog – na neodređeno!
na neodređeno vrijeme. Uz pisanje zadaće 
i utvrđivanje gradiva te pružanje povratnih 
informacija roditeljima, učiteljice u produ-
ženom boravku organiziraju izvannastavne 
aktivnosti učenika: eko grupu, sportsku gru-
pu, likovnu grupu, grupu malih tehničara, fo-
tografsku grupu te se uključuju u provedbu 
drugih školskih aktivnosti i projekata – rekao 
je Mario Stančić, ravnatelj VI. OŠ Varaždin u 
kojoj se produženi boravak provodi od 2009. 
godine. 

osnovnim školama koje nemaju stručni ka-
dar na tom radnom mjestu bit će zaposle-
ni psiholozi, ali vjerujem da ćemo i idućih 
godina iz proračuna osigurati sredstva. Na 
ovaj način pomoći ćemo našoj djeci da se 
lakše nose sa svojim problemima – rekao je 
gradonačelnik Neven Bosilj. 

Zamjenik gradonačelnika Miroslav Mar-
ković istaknuo je kako se briga i rješavanje 
ovakvih problema trebala voditi s još više 
instance, s državne razine. 

– Nakon uvođenja besplatnih uložaka u 
osnovne škole, pokrenuli smo i ovu inicija-
tivu. No, Ministarstvo ne može ostati slijepo 
i gluho na potrebe mladih koji imaju ogro-
mne probleme. Kao i kod epidemije pretilo-
sti, tražimo od države da vidi primjere dobre 
prakse i Grada Varaždina i nekih drugih lo-
kalnih samouprava te preuzmu financiranje 
ovakvih programa i sustavnu brigu o našoj 

djeci. Država u tom smislu ne funkcionira, 
stoga mi preuzimamo ovaj financijski teret 
da djeci bude bolje – rekao je Marković, dok 
je pročelnica Upravnog odjela za društvene 
djelatnosti Grada Varaždina Danijela Vusić 
dodala kako će natječaj za zapošljavanje 
psihologa ponovno biti raspisan za iduću 
školsku godinu.

Mario Stančić, ravnatelj VI. OŠ Varaždin, 
u kojoj će biti zaposlen psiholog na puno 
radno vrijeme,  pozdravlja ovaj potez Grada 
Varaždina, iako smatra da bi o tome trebalo 
voditi brigu nadležno Ministarstvo.  

- U današnjem odgojno-obrazovnom su-
stavu zbog sve većih izazova kojima su izlo-
ženi naši učenici te pojedinačnih poteškoća 
u učenju ili u razvoju, psiholozi su u školi 
neophodni. Svjedoci smo da je iz godine u 
godinu sve više učenika kojima je potreb-
no pružiti stručnu pomoć. Osim što pru-

žaju stručnu pomoć u neposrednom radu 
s učenicima u mogućnosti su na vrijeme 
dijagnosticirati poteškoće i na njih ukazati 
roditeljima. Osim što pružaju pomoć učeni-
cima s teškoćama psiholozi su nezamjenjivi 
i kao dio šireg stručnog tima koji prepoznaje 
i pruža podršku darovitim učenicima. To su 
učenici koji po kreativnosti, načinu komu-
nikacije, te sposobnosti učenja i rješavanja 
problema zaslužuju našu podršku i pomoć 
– rekao je Stančić.
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Nakon što se na nacionalnoj razini, zbog 
nedostatka sredstava, prestao provoditi pro-
jekt “Nauči i pruži potporu u lokalnoj zajedni-
ci 2”, gradonačelnik dr.sc. Neven Bosilj pot-
pisao je početkom godine ugovor kojim se 
na području grada Varaždina nastavlja finan-
cirati program gerontodomaćica koji provo-
di Gradsko društvo Crvenog križa Varaždin.

Grad je osigurao sredstva za financiranje 
plaća pet gerontodomaćica, dugotrajno ne-
zaposlenih žena, koje svakodnevno pružaju 
pomoć i podršku u kući starijim i nemoćnim 
osobama kod nabave namirnica, lijekova i 
održavanja higijene stambenog prostora, uz 
razgovor i druženje kao nezaobilazni dio po-
moći osobama koje žive same.

- Kao što sam i obećao, Grad Varaždin 
nastavlja s programom gerontodomaćica. 
Briga o našim starijim sugrađanima u gradu 
Varaždinu jedan je od naših prioriteta. Važno 
nam je da im na svaki način pokušamo po-
moći da poboljšamo kvalitetu njihova života, 
a provođenjem ovog projekta također po-
mažemo i našim dugotrajno nezaposlenim 
sugrađankama. Žao mi je što još uvijek nije 
raspisan natječaj na nacionalnoj razini kako 
bi se projekt nastavio i nadam se da će se 
uspjeti iznaći sredstva - rekao je tom prili-
kom gradonačelnik Bosilj.

Grad Varaždin je osigurao 300.000 kn za 
provođenje programa tijekom godine dana.

- Program se provodi na području gra-
da i zapošljava pet gerontodomaćica koje 
pomoć pružaju za 30 korisnika, starijih i ne-
moćnih osoba. Program se nastavlja na EU 
projekte Zaželi I i II, te predstavlja premosni-
cu do III. faze. GDCK Varaždin je 25. svibnja 
predao projektnu prijavu za fazu III, za koju 
tek treba čekati potencijalno odobrenje – na-

BRIGA ZA STARIJE Grad Varaždin financira program zapošljavanja gerontodomaćica

Briga o starijima – jedan od prioriteta
Grad je osigurao sredstva 
za financiranje plaća pet 
gerontodomaćica, dugotrajno 
nezaposlenih žena, koje 
svakodnevno pružaju pomoć 
i podršku u kući starijim i 
nemoćnim osobama

Meni to puno koristi jer u ovim 
godinama ne mogu više sama 

obavljati kućanske poslove niti 
izlaziti van, kaže 91-godišnja 

Franciska Oreški
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POMOĆ UMIROVLJENICIMA

Umirovljenicima veće 
božićnice i uskrsnice

Krajem prošle godine Grad Varaždin je 
povećao sredstva za isplatu “božićnica” 
umirovljenicima.

- Povećali smo cenzus na 2500 kuna 
čime je obuhvaćeno više od 4016 novih 
korisnika, a i iznos božićnice je povećan 
sa 150 na 200 kuna. Tih dva milijuna kuna 
koliko je potrebno za isplatu božićnica 
je novac koji ste vi uplatili u proračun, 
a sada će vam ih Grad Varaždin na neki 
način vratiti. To je poklon, ali i zahvala za 
sve što ste napravili u svom životu za naš 
grad i svoju zajednicu - poručio je grado-
načelnik Neven Bosilj varaždinskim umi-
rovljenicima.

Ove je godine na isti način povećan i 
iznos “uskrsnica” – povećanjem cenzusa 
na 2500 kuna te povećanjem iznosa uskr-
snice sa 150 na 200 kuna. Grad Varaždin 

i Zaklada solidarnosti Grada Varaždina osi-
gurali su i 30.000 kuna za prigodne uskršnje 
pakete, koji su podijeljeni najpotrebitijim 
umirovljenicima.

- Cijene energenata i namirnica strahovito 
se povećavaju pa je svaka pomoć umirovlje-
nicima dobrodošla. Ova gradska uprava na 
čelu s gradonačelnikom Bosiljom i svim na-
šim partnerima stvarno se trudi da umirov-
ljenicima i najranjivijim skupinama olakša 
život. Povećali smo božićnice, povećali smo 
uskrsnice, dijelimo pakete, a donijeli smo i 
zaključak o subvencioniranju računa za Či-
stoću – rekao je tom prilikom zamjenik gra-
donačelnika Miroslav Marković i dodao da 
se radi i na organizaciji povoljnijeg ljetovanja 
za umirovljenike, a napomenuo je i da Grad 
Varaždin godišnje za potrebe umirovljenika 
izdvaja više od 2 milijuna kuna.

BRIGA ZA STARIJE Grad Varaždin financira program zapošljavanja gerontodomaćica

Briga o starijima – jedan od prioriteta
pominje ravnateljica GDCK Varaždin Sandra 
Mintas.

Zaposlene gerontodomaćice su i ranije 
radile u sklopu programa Zaželi, stoga su 
dobro upoznate s tim poslom i imaju potreb-
no iskustvo i znanje.

-  Na svojem poslu se osjećam iznimno 
korisno i ispunjeno jer pomažem ljudima 
koji su nemoćni i usamljeni, a moja pomoć 
im znači jako puno. Zahvalna sam Gradu Va-
raždinu i GDCK Varaždin na pruženoj prilici 
za takav rad – rekla je Ljilja Rukavina, jedna 
od zaposlenih gerontodomaćica.

I sami korisnici potvrđuju značaj ovakvog 
programa.

-  Meni to puno koristi jer u ovim godina-
ma ne mogu više sama obavljati kućanske 
poslove niti izlaziti van. Zahvaljujem Gradu 
što je prepoznao potrebu nas starijih i omo-
gućio dolazak gerontodomaćica – naglasila 
je 91-godišnja Franciska Oreški.

Ravnateljica Mintas također je naglasila 
da je provedba ovog projekta od izuzetne 

-  Na poslu se osjećam iznimno 
korisno i ispunjeno jer pomažem 

ljudima koji su nemoćni i 
usamljeni, a moja pomoć im znači 
jako puno. Zahvalna sam Gradu 
Varaždinu i GDCK Varaždin na 
pruženoj prilici za takav rad –  

rekla je Ljilja Rukavina,  
jedna od gerontodomaćica.

važnosti za lokalnu zajednicu, jer se osim za-
pošljavanja dugotrajno nezaposlenih žena, 
pruža pomoć i podrška starijim i nemoćnim 
osobama koje žive same, a takvu ili sličnu 
uslugu si ne mogu sami platiti.

- Financiranje ovakvih programa koji su 
usmjereni na pomoć starijim osobama zna-
čajni su za poboljšanje kvalitete života stari-
jih sugrađana. Trenutno imamo popunjene 
kapacitete korisnika, a potrebe za ovakvom 
uslugom uvijek postoje – naglasila je ravna-
teljica.

Zainteresirani za uslugu trebaju ispuniti 
prijavni obrazac koji se može podići u uredu 
GDCK Varaždin, a nalazi se i na web stranici 
GDCK Varaždin (https://www.gdck-varazdin.
hr/pomoc-u-kuci/). Na prijavnici su detaljno 
objašnjene dostupne usluge, kao i uvjeti za 
njihovo ostvarivanje.
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POHVALNO Varaždin njeguje prijateljske odnose s gradovima prijateljima među kojima je i Schauffhausen 

Švicarske tvrtke uložile, slijedi kulturna i obrazovna suradnja

– Sve primjere dobre prakse voljeli bismo 
i implementirati u Varaždinu – istaknuo 
je nakon susreta u gradskoj vijećnici 
Schaffhausena gradonačelnik Neven Bosilj

– Iznimno mi je drago da smo imali prili-
ku nazočiti otvorenju ovog bienalnog festi-
vala koji ćemo u što skorije vrijeme povezati 
s Varaždinskim baroknim večerima. Susret 
s gradonačelnikom Neukommom je bio od 
iznimne važnosti za razvijanje prijateljskih 
veza, ali i stjecanje novih iskustava i znanja. 
Schaffhausen ima odlično razvijene modele 
upravljanja gradskim institucijama i cjeloku-
pnom lokalnom samoupravom u kantonu s 
kojima su ostvarene značajne uštede i otvo-
renost prema građanima, što je i nama cilj. 
Posebno je pohvalno njihovo korištenje ob-
novljivih izvora energije. Razgovarali smo o 
njihovom odličnom projektu javnog prijevoza 

Varaždin njeguje odnose s gradovima 
prijateljima, među koje je 2019. godine 
upisan i švicarski, po mnogočemu sličan, 
Schaffhausen. O budućnosti suradnje koja 
se može razvijati u nizu smjerova sa švicar-
skim domaćinima razgovarali su varaždinski 
gradonačelnik dr. sc. Neven Bosilj, zajedno 
s ravnateljem Koncertnog ureda Varaždin 
Raymondom Rojnikom. 

Prije susreta s gradonačelnikom Schaff-
hausena Peterom Neukommom, gradona-
čelnik Bosilj i ravnatelj Rojnik nazočili su 
svečanom otvorenju 29. internacionalnog 
Bachfesta, festivala koji u Schaffhausen do-
vodi vrsne interprete barokne glazbe. 

Pred prepunim gledalištem u srijedu, 25. 
svibnja, premijerno je izvedena predstava - 
Bogovi, koju je inspiriran poznatim filmskim 
trilerom - Funny Games, austrijskog scena-
rista i redatelja Michaela Hanekea, napisao i 
režirao filmski i kazališni redatelj Dalibor Ma-
tanić. On u ovoj groteski suptilno portretira 
današnje društvo u kojem se zlo podrazumi-
jeva i olako shvaća, društvo u kojem caruje 
površnost i plitkost i koje živi umotano u pla-
stičnu foliju daleko od pravih vrijednosti, pa 
naposljetku problematizira hoće li generacije 
koje nas nasljeđuju robovati tom istom kodu 
ili će uspjeti biti bolje. 

Svoju slojevitu priču o bogovima današ-
njice, Matanić je vješto pretočio u zanimljivu 
i vizualno dojmljivu predstavu, punu ener-
gije i žestokog ritma, u kojoj su se odlično 
snašli Helena Minić Matanić i Marko Cindrić, 
u ulozi - Žene i Muža, te Beti Lučić i Robert 

HNK VARAŽDIN Premijerno izvedena predstava Dalibora Matanića - Bogovi 

Groteska o posrnulom svijetu

Senka Bulić, intendantica HNK u Varaždinu 
Otvaranje kazališta suvremenim dvojbama
- Predstava Dalibora Matanića dio je moje ideje otvaranja kazališta našim suvremenim 

dilemama. Bogovi su nastavak njegovih kazališnih istraživanja s referencama na kultne 
filmove. Filmske priče postaju inspiracija za novi kazališni svijet u kojem prepoznajemo 
današnje motive i probleme. On se ne bavi samo unutarnjim mehanizmom nego i mno-
gim okolnostima koje odražavaju i proizvode nasilje kao jedinu posljedicu djelovanja. 
Vrijeme niskih standarda umjesto ljepote  proizvodi prazninu, očaj. Likovi opsesivno in-
zistiraju na tipu života kojim se najbliže približavaju onome čega se najviše boje – smrti. 
Uznemirujuće groteskne vanjštine disfunkcionalnih odnosa razaraju obitelj i svakim su 
korakom sve bliže smrti. Sve što misle da ih skriva upravo ih najviše razotrkiva - napisala 
je o ovoj predstavi Senka Bulić, intendantica HNK u Varaždinu. 
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Proteklih desetljeća Gradski muzej Va-
raždin prerastao je u instituciju koja svojim 
značajem nadilazi lokalne okvire djelova-
nja pa je tim veća obveza neprestanog po-
dizanja kvalitete u svim segmentima, na-
glašava Miran Bojanić Morandini, ponovni 
ravnatelj GMV-a, koji je tu instituciju vodio 
i u mandatu do 2017. 

– U tom smislu revidirat će se i donije-
ti strateški plan razvoja GMV-a za idućih 
nekoliko godina kao službeni dokument 
ustanove. Uvažavajući aktualnosti global-
ne muzeologije, Muzej će i u predstoje-
ćem razdoblju svoju djelatnost razvijati 
u smjeru pozitivne muzeološke prakse, 
oslanjajući se na postignute vrijednosti iz 
svoga dosadašnjeg rada spregnutima sa 
suvremenim trendovima – najavljuje Mi-
ran Bojanić Morandini.

U njegovom prethodnome mandatu, 
kako napominje, fundus GMV-a oboga-

GMV Miran Bojanić Morandini, ravnatelj GMV-a

Značajem nadilazimo 
lokalne okvire

Pogled van granica
-Međunarodna suradnja, realizirana 

kroz predstavljanje izložbe Velikani hrvat-
ske umjetnosti XX. stoljeća u europskim 
prijestolnicama Beču, Budimpešti, Brati-
slavi i Sofiji (također kao projekt  nagrađe-
na Posebnim priznanjem HMD-a), nasto-
jat će se održati i u još nekim europskim 
sredinama, kao što će se težiti i suradnji s 
inozemnim institucijama i na nekim dru-
gim projektima.  

Bilo i ostaje
Neki od sadržaja koji su tome dopri-

nijeli iz moga prethodnoga mandatnog 
razdoblja, a održali su se do danas (s 
djelomičnim prekidom zbog koronakri-
ze) su: Srijeda u Muzeju (s više od do-
sad održanih 250 programa širokog te-
matskog spektra), edukacijski program 
za učenike MIŠ – Muzej i škola (za ne-
koliko tisuća osnovnoškolaca i sred-
njoškolaca s varaždinskog područja za 
koje se organiziraju razgledi izložbenih 
postava, radionice i sl.), Prijatelji Muze-
ja (neformalna udruga pojedinaca kao 
stalna podrška radu GMV-a) i Varaždin-
ski muzealac (besplatno glasilo GMV-a, 
koji je u kategoriji promidžbeno-mar-
ketinške djelatnosti dobio i Posebno 
priznanje Hrvatskoga muzejskog druš-
tva). 

ćen je s nekoliko tisuća darovanih predmeta 
i stotinjak otkupljenih, a program otkupa i 
donacija nastavit će se sustavno i ubuduće, 
prema potrebama Muzeja. 

– Predviđen je i nastavak projekta 100 
lica Varaždina, započet postavljanjem dijela 
spomenika žrtvama Prvoga svjetskog rata 
na Franjevačkom trgu, grba na pročelju ur-
šulinskog samostana te nekoliko interpre-
tacijskih ploča po gradu vezanih uz posjet 
Habsburgovaca kroz povijest. U fokusu će 
biti i revizija koncepcije stalnog postava 
Kulturno-povijesnog odjela i Svijeta kukaca, 
najposjećenijih odredišta GMV-a, u smislu 
uvođenja djelomičnih promjena i osuvreme-
njivanja – najavljuje Bojanić Morandini.

 Uz to, kako dodaje, nastavit će se i kon-
zervatorsko-restauratorska istraživanja na 
Žitnici, koja se u posljednjih nekoliko godina 
nisu provodila, kao i daljnji potrebni radovi 
s ciljem potpune obnove zgrade za sadržaj 
GMV-a, koji će ujedno doprinijeti i poveća-
nju broja posjetitelja.  

 – S obzirom na to da se 2025. obilježa-
va 100. obljetnica osnutka GMV-a, ovaj ve-
liki događaj nizom sadržaja trajat će cijelu 
godinu, a programi će se, osim u Muzeju, 
održavati i u drugim prostorima u Varaždinu 
i Varaždinskoj županiji – najavljuje ravnatelj 
GMV-a Miran Bojanić Morandini.

S obzirom na to da se 
2025. obilježava 100. 
obljetnica osnutka 
GMV-a, ovaj veliki 
događaj nizom 
sadržaja trajat će 
cijelu godinu

POHVALNO Varaždin njeguje prijateljske odnose s gradovima prijateljima među kojima je i Schauffhausen 

Švicarske tvrtke uložile, slijedi kulturna i obrazovna suradnja
kojim se štiti okoliš. Sve primjere dobre prak-
se voljeli bismo i mi implementirati u Varaždi-
nu – istaknuo je nakon susreta gradonačelnik 
Bosilj, koji je svog švicarskog kolegu pozvao 
na Špancirfest i Varaždinske barokne večeri, 
što je gradonačelnik Neukomm s radošću 
prihvatio. 

Podsjetio je Bosilj kako su u Varaždinu već 
ostvarena ulaganja švicarskih tvrtki, a uz tu, 
iznimno će biti važna i kulturna, ali i obrazov-
na suradnja koja je u planu. Slobodan Mikac, 
generalni konzul RH u Zürichu pridružio se 
našim predstavnicima na susretima u Scha-
uffhausenu, a nazočiti će i sastancima sa švi-
carskim gospodarstvenicima. 

HNK VARAŽDIN Premijerno izvedena predstava Dalibora Matanića - Bogovi 

Groteska o posrnulom svijetu
Plemić, koji tumače „jednako sjebane, ali još 
bogatije susjede“. Elizabeta Brodić je sjaj-
na u ulozi - Kćeri, a Hana Hegedušić i Karlo 
Mrkša izvrsni su kao - Napadačica i Napa-
dač. Dojmljivu minijaturu u u ovoj Matani-
ćevoj predstavi ostvarila je i Senka Bulić, a 
uvjerljiv je u ulozi - Tatice, bio Stojan Mata-
vulj.  Kostime je osmislila Ana Savić Gecan, 
glazbu Hrvoja Nikšića, a rasvjetu dizajnirao 
Tomislav Maglenčić.

Predstava Bogovi na atraktivan i zanimljiv 
način problematizira današnjicu i društvene 
odnose u svijetu, što je prepoznala i publika, 
koja je premijernu izvedbu nagradila velikim 
aplauzom. 

Pod „jednu kapu“
Konačno će cijela zgrada biti dana kaza-

lištu na upravljanje - rekao je Bosilj nakon 
što je s intendanticom Bulić potpisao ugo-
vor o davanju na upravljanje i korištenje 
dvorane koja će nositi ime Petra Večeka. 
Taj prostor omogućit će sadržaje poput tri-
bina, radionica i čitaćih proba.

– Imamo velike planove, pa i za otvore-
nje scene Rogoz. Želimo okupiti građane 
oko kazališta, da oni sudjeluju u kreiranju 
naših sadržaja – poručila je intendantica. 

Bogovi su dojmljiva priča  
o „jednoj sjebanoj obitelji“ 
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NK VARAŽDIN Uspjeli ono što nitko nije – nakon samo jedne sezone vratili se u I. HNL

Vitez: Kreirat ćemo I. HNL  
i zakucati na europska vrata
Tri dana nakon plasmana u Prvu ligu, juniori Varaždina su u Dugopolju osvojili hrvatski 
Kup, svladavši u finalu GNK Dinamo

Nogometaši Varaždina uspjeli su što do 
sada nikada nikome nije. Nakon samo jed-
ne sezone vratili su se na prvoligašku scenu. 
Naslov prvaka osvojili su kolo prije kraja pr-
venstva, pobjedom nad Dugopoljem s 2:1, 
čime su stekli nedostižna četiri boda predno-
sti u odnosu na Rudeš, tako da je posljednje, 
30. kolo i ogled s Dubravom Tim Kabel, koju 
su pobijedili u gostima 3:2, bilo formalnost.

- Mislim da smo ekipa koja neće doći 
u Prvu ligu kao jednogodišnji putnici već 
ćemo se etablirati i posložiti. Postupak priva-
tizacije kluba je pri kraju, bit ćemo financijski 
moćni i bit ćemo oni koji će kreirati Prvu ligu, 
a vjerujem da ćemo kroz par godina zakucati 
na europska vrata – rekao je predsjednik NK 
Varaždin Dražen Vitez. Klub je u prvom stup-
nju licenciranja dobio UEFA licencu za sezo-
nu 2022/23. Hibridni teren, koji je Varaždinu 
predan na upotrebu početkom rujna 2021., 
jedan je od najbolje održavanih u Hrvatskoj 
i nema sumnje da je uvelike pomogao u 
ostvarenju prošlosezonskog cilja.

- Riječ je o investiciji vrijednoj oko mili-
juna eura, a Grad Varaždin sudjelovao je s 
milijun kuna. Dobili smo objekt na ponos 
Varaždincima, a ulaganje u sportsku infra-
strukturu vrlo je važno. S obzirom na to da 
je travnjak napravljen po najmodernijim UE-
FA-inim standardima, mogu se igrati i me-
đunarodne reprezentativne utakmice - rekao 
je varaždinski gradonačelnik dr. sc. Neven 
Bosilj.

Predsjedniku Vitezu je  
u znak zahvale za postignute rezultate 
uručen grb Grada Varaždina

Uspjeh su ostvarili i juniori NK Varaždi-
na, koji su, pod vodstvom trenera Miljenka 
Mumleka, osvojili Kup Hrvatske. U finalnoj 
utakmici, 25. svibnja u Dugopolju, Varaždin 
je nakon jedanaesteraca pobijedio Dinamo 
rezultatom 5:3. Nakon 90 minuta bilo je 2:2. 

Igračima, trenerima stručnom timu i vod-
stvu Nogometnog kluba Varaždin gradona-
čelnik Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj 
uputio je čestitku povodom osvajanja titule 
prvaka druge nogometne lige i povratka u 
elitni razred hrvatskog nogometa. Na prije-
mu u Gradskoj vijećnici Grada Varaždina, 
kojeg je priredio sa zamjenikom Miroslavom 
Markovićem, gradonačelnik Bosilj čestitao je 
i juniorskoj ekipi NK Varaždin na osvojenom 
juniorskom kupu te je istaknuo:

- Varaždin je grad kulture i sporta, imamo 
uspjehe na oba područja! NK Varaždin je 
pokazao da je slučajno ispao u drugu ligu i 
vrlo brzo se vratio i ostvariti sve glavne, za-

crtane ciljeve: uređenje travnjaka, povratak u 
prvu ligu, a mlada ekipa osvojila je juniorski 
kup Hrvatske. Osim toga, sve je spremno za 
privatizaciju. Već slijedeći tjedan elaborat će 
otići u ministarstvo sporta i turizma. Nadam 
se zelenom svjetlu da preko ljeta pretvorimo 
klub u sportsko dioničko društvo. Sve u sve-
mu, uspješna sezona NK Varaždin i ja im na 
tome čestitam! – rekao je Bosilj najavivši kako 
će Grad Varaždin poduzeti sve te pomoći da 
NK Varaždin ne bude samo prolaznik već sta-
bilni sudionik prve lige.

Čestitkama se priključio i zamjenik Miro-
slav Marković:

- Bitno je da se klub stabilizira financijski! 
Dečki samo hrabro, budite i dalje na ponos 
našem gradu! – rekao je Marković poželjev-
ši da klub vrlo skoro ponovo zaigra u finalu 
kupa. Predsjedniku Vitezu je u znak zahvale 
za postignute rezultate uručen grb Grada Va-
raždina.
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U 2021. godini Zajednica sportskih udru-
ga Grada Varaždina brojila je 127 članica, 
sportskih klubova koji dolaze iz 53 sporta. 
S 5179 registriranih sportašica i sportaša te 
sportašica i sportaša u sportskim školama, 
od čega 3510 mlađih od 20 godina te oko 
1500 rekreativaca, svakako se Grad Varaž-
din može pozicionirati na sam vrh gradova 
u Republici Hrvatskoj s visoko razvijenom 
sportskom kulturom, odnosno shvaćanja 
korisnosti tjelesnog vježbanja. 

U 2021. godini čak 72 % sredstava iz 
Programa javnih potreba u sportu Grada 
Varaždina bilo je namijenjeno za aktivnosti 
mlađih uzrasnih kategorija, što je potvrda 
da uz maksimalne uvjete u doglednoj bu-
dućnosti i kvalitetni rezultati ne bi smjeli 
izostati. Zajednica sportskih udruga Grada 
Varaždina financirala je ili sufinancirala rad 
sportskih udruga – članica kroz 13 različitih 
programskih područja. U raspodjeli finan-
cijskih sredstava, kroz sva područja sporta 
participirale su 84 sportske udruge. Na sjed-
nici Skupštine ZSUGV u ožujku ove godine, 
jednoglasno je prihvaćen Program javnih 
potreba u sportu Grada Varaždina koji je vri-
jedan 11.535.000,00 kuna. Iznos za varaždin-
ski sport veći je u odnosu na 2021. godinu.

Posljednjih godinu dana smo vidjeli sjaj-
ne rezultate u varaždinskom sportu, među 
kojima se najviše ističe nedavno veliko os-
tvarenje NK Varaždina, a to je osvajanje na-
slova prvaka Druge HNL te povratak u Prvu 
HNL nakon svega jedne sezone izbivanja.

SPORT  S 5.179 registriranih sportašica i sportaša, Varaždin u samom vrhu gradova u RH

Kvalitetni rezultati  
neće izostati ni u budućnosti

U godinu dana bili smo svjedoci velikim 
rezultatima u atletici, streličarstvu, BMX-u 
slobodnim stilom te mnogim drugim. Naj-
bolji sportaši Varaždina za 2021. godinu su 
Enes Garibović iz Športskog karate kluba 
“Varaždin”, Klara Koščak iz Atletskog kluba 
“Sloboda”, seniorska momčad Hrvačkog 
kluba “Vindija” i ekipa Ženskog rukometnog 
kluba “Koka”.

Početkom godine su se na listi od 34 
imena za financijske potpore iz Hrvatskog 
olimpijskog odbora iz Varaždina svoje mje-
sto našli Mateo Žugec (srebro na Svjetskom 
kupu) iz Gimnastičkog kluba Vindija i Klara 
Koščak iz AK Sloboda.

Marin Ranteš je 2021. godine na SP u 
Montpellieru u BMX-u slobodnim stilom 
osvojio broncu i tako ostvario još jedan po-
vijesni uspjeh za hrvatski sport nakon što je 
2018. godine bio osvajač Svjetskog kupa.

Amanda Mlinarić, iz Varaždinskog streli-
čarskog kluba, je u 2021. na EP u fieldu za se-
niore postala viceprvakinja Europe, a nedugo 
zatim obranila naslov svjetske prvakinje iz 
Madrida i tako postala jedina juniorka u povi-
jesti svjetskog streličarstva kojoj je to uspjelo.

Uz ovakve rezultate, nesumnjivo je da 
ćemo se novim sjajnim rezultatima veseliti i 
do kraja ove godine, a sigurno i u godinama 
koje dolaze.

Mateo Žugec i trener Emil 
Šanjek

Klara Koščak 

Enes Garibović

Marin Ranteš

Amanda Mlinarić
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Kome je, koliko  i za što isplaćeno iz grad-
skog proračuna, odnosno kolika su prima-
nja  gradskih dužnosnika i službenika, kao 
i naknade, jednostavna su pitanja na koje 
građani u velikom broju gradova i općina ne 
mogu dobiti odgovor ili barem ne jednostav-
no,  iako  u biti oni za to odvajaju svoj novac. 
Međutim, tako više nije i u Varaždinu. Jedan 
od prvih, ali i najdalekosežnijih odluka nove 
gradske uprave bila je uspostava sustava 
koji omogućuje da  bilo tko i bilo kada pu-
tem stranice https://transparentni.varazdin.
hr/ dođe do odgovora na navedena pitanja, 
jednostavno i brzo, i to unatrag pet godina. 

– Čak 94 % građana Hrvatske smatra da je 
korupcija duboko ukorijenjena u naše druš-
tvo. Kako bismo probali vratiti povjerenje 

građana u politiku, u politi-
čare, u sustav, pokrenuli 
smo ovu aplikaciju koja 
je korak naprijed u 
odnosu na sve osta-
le aplikacije u drugim 
gradovima. Ovdje, ne 
samo da će se vidjeti 
svaki račun iz gradske ri-
znice, nego se mogu vidje-
ti i bruto plaće svih zaposleni-
ka Grada. Nemamo što skrivati 
i želimo da građani osjete da ne želimo ništa 
skrivati. Želimo vratiti povjerenje građana u 
politiku i u trošenje javnog novca – rekao je 
gradonačelnik dr. sc. Neven Bosilj prilikom 
predstavljanja projekta.

TRANSPARENTNO Među prvima javnosti potpuno otvorili isplate iz proračuna

Više se nema što skrivati  
– Želimo vratiti povjerenje građana u politiku i u trošenje javnog novca – rekao je gradonačelnik Bosilj

Kako smanjiti račune za komunalni otpad

Što s proračunskim novcem
Grad Varaždin je, po prvi put u svojoj povijesti, omogućio građanima da izravno  svo-

jim prijedlozima sudjeluju u izradi prijedloga gradskog proračuna, i to za 2022. godinu.
– U cilju ostvarivanja potpune transparentnosti koju smo im obećali, pokrećemo pro-

jekt participativnog proračuna građana, drugim riječima otvaramo mogućnost građani-
ma da svojim idejama i prijedlozima o komunalnim projektima sudjeluju u pripremi pro-
računa – rekao je gradonačelnik Bosilj te pozvao sugrađane da predlože kako potrošiti 
novac gradskog proračuna. 

Uz projekt participativnog proračuna, kojim građani svojim idejama i prijedlozima o 
komunalnim projektima sudjeluju u pripremi proračuna Grada Varaždina, uveden je i par-
ticipativni proračun za djecu i mlade, budući da je osigurano 50.000 za djecu i 100.000 
kuna za mlade o kojima su sami odlučivali za koje projekte će se utrošiti.

Korisnici usluge sakupljanja komunalnog 
otpada mogu utjecati na iznose računa za obra-
čunsko razdoblje na dva načina:

1. Da kompostira biootpad
2. Da predaje otpad iz spremnika za MKO 

samo kada je spremnik pun
Prva mogućnost uštede proizlazi iz Odluke 

o načinu pružanja javne usluge sakupljanja ko-
munalnog otpada (Službeni vjesnik Grada Va-
raždina 2/2022) koja u poglavlju XVI. Kriteriji za 
umanjenje cijene javne usluge propisuje:

Članak 26.
(1) Korisniku usluge koji kompostira bioot-

pad cijena javne usluge umanjit će se za 16,71 
kn bez PDV-a za sva obračunska razdoblja tije-
kom kojih kompostira biootpad. 

(2) Da bi Korisnik usluge ostvario pravo na 
umanjenje cijene javne usluge na osnovu kom-
postiranja biootpada dužan se na Izjavi... 

Slijedom spomenute odredbe Odlukom o 
načinu pružanja javne usluge sakupljanja ko-
munalnog otpada umanjenje cijene za korisnike 
koji kompostiraju biootpad je implementirano 
u Cjenik javne usluge sakupljanja komunalnog 
otpada. S obzirom na to da je PDV na  javnu 
uslugu određen po stopi od 13 % korisnik koji 
kompostira biootpad može ostvariti umanjenje 
cijene u iznosu:

Umanjenje bez PDV-a 16,71 kn
PDV 13 % 2,1723 kn
Umanjenje s PDV-om 18,8823 kn
Druga mogućnost uštede, odnosno smanje-

nja mjesečnog računa za javnu uslugu sakuplja-
nja komunalnog otpada, direktno ovisi o navika-
ma svakog pojedinog korisnika i o pridržavanju 
odredbi članka 8. Odluke o načinu pružanja 
javne usluge sakupljanja komunalnog otpada 
(Službeni vjesnik Grada Varaždina 2/2022).

S obzirom na to da je odvoz miješanog ko-
munalnog otpada svakih četrnaest dana (svaka 
dva tjedna) korisnik javne usluge može predati 
spremnik za MKO na odvoz najviše tri puta tije-
kom obračunskog razdoblja (kalendarski mje-
sec). Korisnik koji se ne pridržava odredbi članka 
8. Odluke i koji preda spremnik za MKO zapremi-
ne 120 litara tri puta tijekom obračunskog razdo-
blja platiti će za preuzimanje MKO:

Preuzimanje MKO iz  
spremnika zapremine 120 litara 31,50 kn
PDV 13 % 4,095 kn
UKUPNO 35,595 kn            
Korisnik koji preda spremnik za MKO zapre-

mine 120 litara dva puta tijekom obračunskog 
razdoblja platiti će za preuzimanje MKO:

Preuzimanje MKO iz  
spremnika zapremine 120 litara 21,00 kn
PDV 13 % 2,73 kn

DOBRO 
JE ZNATI

Uz prezentaciju i on-line upisivanje po-
dataka, zamjenik gradonačelnika Miroslav 
Marković objasnio je da je aplikacija vrlo 
jednostavna za uporabu.

– Dovoljno je pratiti upute na ekranu. Kli-
kom se otvaraju polja, pretraživanje se može 
vršiti na različite načine – po prezimenu i ime-
nu, OIB-u neke tvrtke, stavci i svrsi isplate kao 
što je primjerice reprezentacija, može se oda-
brati vremenski raspon. Pretraživati se može 
do pet godina unatrag po ključnom pojmu, 
nazivu tvrtke, imenu službenika i dužnosnika, 
vremenskom periodu. Plaće su prikazane u 
bruto 1 iznosu, što znači da se ne prikazuje 
neto plaća – zbog GDPR-a, već trošak koliko 
službenik košta Grad – rekao je zamjenik.

Ovime je, kako su naglasili, napravljena 
prekretnica, veliki korak naprijed u upravlja-
nju Gradom Varaždinom te da su značajno 
pomaknuta mjerila i standardi transparen-
tnosti rada jedinica lokalne samouprave. 
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DEŽURSTVA
Dežurna ljekarna CENTRALA, 
Kolodvorska 18, tel. 210-248,  
tel./fax 213-017

CENTAR za zaštitu mentalnog zdravlja, 
prevenciju i izvanbolničko liječenje 
ovisnosti,  
Pavlinska 8, Varaždin,  
radno vrijeme od pon. do čet.  7-20 h, 
pet. 17-15 h.  
Obavezna je najava na tel. 320-969.

PLAVI TELEFON  
01/4833-888  
info@plavi-telefon.hr

INFO TELEFON KUZ-a  
(Koalicija udruga u zdravstvu), 
Trpimirova 11, Zagreb,  
tel. 01/457-2100 

MINISTARSTVO HRVATSKIH 
BRANITELJA, NACIONALNI CENTAR ZA 
PSIHOTRAUMU U ZAGREBU, nadležan 
za Varaždinsku županiju, 
dostupan je na brojeve  
telefona 01/2376-464 ili 01/2376-335

KLUB ŽENA VARAŽDIN, Varaždin, Juraja 
Križanića 33, mob. 098/950-4932 
e-mail marijana.mikac@vz.t-com.hr,  
tajnistvoklubazena.vz@gmail.com

KLUB ZA STARIJE OSOBE VARAŽDIN,  
Varaždin, Zavojna 6, mob. 092/166-1063,  
e-mail klinmi47@gmail.com

OBITELJSKI CENTAR VARAŽDINSKE 
ŽUPANIJE,  
tel./fax: 042/303-075,  
e-mail: obiteljskicentar-vz@vz.t-com.hr

DOM ZA ŽRTVE OBITELJSKOG 
NASILJA UTOČIŠTE SVETI NIKOLA - 
mob. 091/6833-333, 0-24 h

SAVJETOVALIŠTE ZA ŽRTVE 
OBITELJSKOG NASILJA VARAŽDIN, 
Graberje 33/II.kat, Varaždin,  
mob. 095/116-0011, radno vrijeme  
Ureda ponedjeljak - petak od 8 do 16 sati, 
e-mail: savjetovaliste.varazdin@pzs.hr

UDRUGA MLADIH VARAŽDINSKI 
UNDERGROUND KLUB V.U.K., Varaždin, 
Ulica Petra Preradovića 4,  
mob. 091/5530-755,  
e-mail info@udruga-vuk.hr

PSIHOLOŠKA POMOĆ OBITELJSKOG 
CENTRA VARAŽDINSKE BISKUPIJE, 
Trg bana Jelačića 8, mob. 099/582-9988, 
utorak i četvrtak 8-11 h, srijeda 15-18 h.

EKOLOŠKA UDRUGA PRIJATELJA 
PRIRODE EKO DRAVA,  
Dravski kanal 13, Varaždin,  
mob. 098/160-2000,  
e-mail ekodrava.vz@gmail.com

Nakladnik: Grad Varaždin 
Tisak: Tiskara Zagreb

IMPRESSUM

Kako smanjiti račune za komunalni otpad

OPĆA BOLNICA VARAŽDIN -  
Jedinica za centralno naručivanje, 
osobno na šalteru 7-15 h,  
e-mail: cn@obv.hr 
ili tel. 393-508 od 12-14 h. 

EKO TAXI VARAŽDIN,   
042/590-590, 

TAXI CAMEO 
042/414-414.

DEŽURNA POGREBNA SLUŽBA,  
od 0-24 h, mob. 098/267-927; 
 Radionica vijenaca i pogrebnih buketa, 
pon.-pet. 7-15 h, sub. 8-13 h,  
tel. 332-773.

DEŽURNI VETERINARI
VETERINARSKA STANICA VARAŽDIN,  
Trg Ivana Perkovca 24,  
e-mail: info@vsv.hr,  
tel. 240-100,  
radno vrijeme od 7-20 h 
VETERINARSKA KLINIKA ZA KUĆNE 
LJUBIMCE VARAŽDIN,  
Trg Ivana Perkovca 24  
(non-stop dežurstvo, mob. 099/6240-123)  
e-mail: ambulanta@vsv.hr
VETERINARSKA AMBULANTA LUNA,  
Varaždin, Trg Matije Gupca 48,   
tel. 042/203-977,  
mob. 099/572-9262,  
e-mail: luna.vet.vz@gmail.com  
Radno vrijeme: 8-12  i 16-20 h,  
subotom 8-12 h, za hitne slučajeve 0-24 h.

UKUPNO 23,73 kn
Korisnik koji preda spremnik za MKO zapre-

mine 120 litara jednom tijekom obračunskog 
razdoblja platiti će za preuzimanje MKO:

Preuzimanje MKO iz  
spremnika zapremine 120 litara 10,50 kn
PDV 13 % 1,365 kn
UKUPNO 11,865 kn
Korisnik koji se striktno pridržava odredbi 

članka 8. Odluke neće imati potrebu predati 
spremnik za MKO niti jednom tijekom obračun-
skog razdoblja tako da će za preuzimanje MKO 
platiti 0,00 kn.

Slijedom iznesenog, korisnik javne usluge 
sakupljanja komunalnog otpada može tijekom 
obračunskog razdoblja, ovisno o tome da li 
kompostira biootpad i o tome koliko puta preda 
otpad iz spremnika zapremine 120 L, uštedjeti 
do 54,4773 kn. 

 Gradsko vijeće
Gradsko vijeće Grada Varaždina, kojim 

predsjeda Zdravka Grđan, deset puta se 
sastalo od lanjskih lokalnih izbora na ko-
jem je pet vijećničkih mjesta osvojo SDP, 
šest NL Ivana Čehoka, po tri HDZ i KLG 
Dubravke Novak, dva lista Reformista i 
jedno KLG Davora Patafte.

Nakon izlaska vijećnika KLG D. Novak, 
Reformisti i SDP čine koaliciju, koja nema 
natpolovičnu većinu, ali unatoč tome 
gradska vlast uspijeva dobiti podršku za 
standarne ključne dokumente, kao što je 
proračun, ali i za rješenja koja godinama 
opterećuju Grad i građane, kao što je ne-
davno sklopljena nagodba.

Zbog protuepidemijskih mjera, sjedni-
ce su dijelom bile održane elektronskim 
putem, a dijelom u varaždinskom HNK. 
Sve su prenošene izravno, televizijski i na 
YouTubeu, tako da građani uvijek mogu 
pogledati njihov tijek.

Zašto Verglec?
Za naziv Verglec inspiracija je tradici-

onalno glazbalo, a ujedno je i iskaz po-
štovanja i sjećanja na jednu od legendi 
našega Grada Srećka Dragišića koji je go-
dinama volonterski bio gradski verglaš, 
simbol skromnosti i poštenja - zaštitni 
znak Varaždina.
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Subvencije 
pčelarima 

Grad Varaždin pčelare s područja 
Grada subvencionira sa 60.000 kuna 
u svrhu kupnje šećera za prihranu 
pčela. Pčelarsko društvo Varaždin še-
ćer za prihranu raspoređuje korisnici-
ma subvencije prema broju evidenti-
ranih pčelinjih zajednica.

Radionice za ITU
Počele su radionice “Izrada strategije razvo-

ja urbanog područja Varaždin u razdoblju od 
2021. do 2027.”  Naime, Grad Varaždin središte 
je prostorno-funkcionalne cjeline urbanog po-
dručja, koje obuhvaća i gradove Ludbreg, Novi 
Marof i Varaždinske Toplice te 11 općina: Be-
retinec, Gornji Kneginec, Jalžabet, Martijanec, 
Maruševec, Petrijanec, Sračinec, Sveti Ilija, Tr-
novec Bartolovečki, Vidovec i Vinica. 

Za novi bicikl gradska  
subvencija 300 kuna

Grad Varaždin, koji je početkom godine 
postao član mreže gradova i regija Europske 
biciklističke federacije, objavio je javni poziv 
građanima za ostvarivanje prava na poticaje 
za servis ili kupnju bicikla, za što je u grad-
skom proračunu osigurano 100.000, odno-
sno 150.000 kuna.

Da bi potaknuo građane na korištenje bi-
cikla na siguran način, Grad je i ove godi-
ne do sredine travnja sufinancirao polovicu 
troškova servisiranja bicikla, odnosno do 
maksimalno 200 kuna po korisniku poticaja, 
a kupnju novog bicikla s 300 kuna po kori-
sniku poticaja. Mjera sufinanciranja kupnje 
novog bicikla traje do 15. kolovoza 2022. 
godine, odnosno do iskorištenja planiranih 
sredstava.

Pravo na subvenciju može se ostvariti u 
varaždinskim trgovinama bicikla i biciklistič-
ke opreme: Beliklin u Jalkovečkoj 5, Bike 
box u Cesarčevoj 5, Panex u Optujskoj 50 i 
u Ul. braće Radić 157 te u trgovinama Rog 
Joma u Zagrebačkoj 94 i u Ulici Ivana Kuku-
ljevića Sakcinskog 10 a.

Za ostvarivanje prava na subvenciju treba 
se predočiti osobna iskaznica i izjava da se 
nije iskoristila subvencija za servis ili kupnju 
bicikla ove godine. Naime, građanin može 
ostvariti pravo na samo jednu subvenciju.

Varaždin prvi iz 
Hrvatske u C&R ECF 

Kao prvi član iz Hrvatske, Grad Varaždin je 
početkom godine i formalno postao članom 
mreže gradova i regija za bicikliste Europ-
ske biciklističke federacije. (Cities & Regions 
for Cyclist network – European Cyclist´s 
Federation), koja ima pola milijuna aktivnih 
članova u 38 zemalja. Članovi su gradovi s 
razvijenom infrastrukturom i kulturom te po-
litikama usmjerenim prema daljnjem razvoju 
biciklizma poput, primjerice, Kopenhagena i 
Stockholma, Beča, Bologne, Praga...

BICIKLIJADA 21. put pod pokroviteljstvom Grada Varaždina

Veliki odziv malih 
i velikih biciklista
Predložili smo da se 
zaposlenicima koji biciklom 
dolaze na posao osigura porezna 
olakšica, rekao je zamjenik 
gradonačelnika Marković

21. Biciklijada, koju su 
pod pokroviteljstvom Gra-
da Varaždina organizirala 
Zajednica sportskih udruga 
Grada Varaždina, Brdsko 
biciklistički klub ASI i Udru-
ga „Varaždinski biciklisti“, 
okupila je veliki broj sudio-
nika, malih i velikih bicikli-
sta. Među njima bio je zamjenik gradona-
čelnik Grada Varaždina Miroslav Marković, 
koji je podsjetio je Varaždin prvi hrvatski 
grad u Europskoj biciklističkoj federaciji. 

-Radimo na biciklističkoj infrastrukturi, 
što govori nova biciklistička staza u Go-
jancu. Vidimo da je u ovoj energetskoj, ali 
i zdravstvenoj krizi pretilosti, dijabetesa i 

ostalih bolesti, bicikl najjeftinije, najbolje i 
najzdravije prijevozno sredstvo, stoga pozi-
vam sve da se voze biciklima jer to je jedini 
pogon koji ne košta i ne treba osiguranje. 
Želimo potaknuti i promjenu Nacionalne 
strategije biciklizma. Predložili smo da se 
zaposlenicima, koji dolaze biciklom na po-
sao, osigura porezna olakšica, rekao je Mar-

ković, naglašavajući da 
će Grad uvijek podržavati 
sportske i rekreacijske  ak-
tivnosti u kojima može su-
djelovati cijela obitelj.

Ukazao je i na akciju 
čišćenja zelenih površina 
kod Aquacityja u kojoj su 
sudjelovali sudionici bici-

klijade tijekom vožnje rutom od 18 km. 
-Da bi mogli uživati na bilo kakvim 

sportskim aktivnostima na otvorenom po-
put ove biciklijade, moramo čuvati i brinuti 
se za naš okoliš, napomenuo je Marković, 
dodavši da se ovime upotpunjuje eko priča 
koja se potiče zadnjih godinu dana – Živim 
zeleno!


